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Čekání na Martina s ohňovými kejklíři
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Vánoční slovo starosty

INFORMACE Z ÚŘADU OBČANŮM

V áV n oo c e 
a  k oo nn ee c 

ror kuku see nenee--
zazzzz držižiitet lnlně 
blbllllížžžží,í, nynníí jeje

mmomomomomou uu u uu mimilolouu u
p op op op op op o v iv iv iiii n nn nnnnn o s t í 

vvššemememmmme ppodododěkě o-
vvavat zaz  prárácic , 
zrekkkkappittulu ovatt 

a nastststtstínit pplál ny 
ddo dalalšího roku.u

TToToTototoččíslolo je ovšem
trtrošošoškukuk  jiné.é. Poprvé 

vyvyvystupujujii v v tomto 
nanašeešešemm m pěknknnéméméé  bu-
didišošovvvvssskékém váváánonoč-

nínín mm m m zzzpzpzpravodadajij vv roli i
starosty. JeJe mi saammommo-

zřzzzzzzzz ejmě velkou u ctc í, alele 
tatatatatataataaat kékékkékkékékékékkk jje to zavazujujícící í
aaaaa a přpřpřpřřpppp iznánánám mm se, že mě ě too 

trtrtrtrošošošošššškkkukk  rozhodididilolol . Onehh-
dydy jsem přišel dddomomomů 

ze ŠŠatatlal vy po skvělém 
divadedelnlnímm představení 

zlínského diivavadld a SeSemtm amfór 
a začal uvvažažovo at, co jjáá těm m lil deeeem m mm 

napíšu? Vžždydyť ť nepatřím kk ttěměm sstataršršímím, chhytytřejším a žživivivvotototememmem 
ošlehahaněnějšjšíím harcoovnvnvnííkíkůmům, , ze kkteterýrýchch ččišší momooududdddroo. Povaaažužužužujijijiji 
se na normállníníníhhoho kklulukaka zzz BBBudududišišišovoovovaaa popopopotatažmžmmmmmo o OlOlOlOlO dřdřdřdřd ůvůvůvůvůvů eke  a ttttímímímím 
také douuoufáfáfám m zůzůsstanananuuu. MMMyysyslílímm m sisisi, žežeže sse ee annananiii ii ninininiininijajajajajajjjj k k k k kk momomomom c ccc neoddddodlilll -
šušušujijiji od lilidídí vv BBBududdišišišovovvěě.ě. RRRRáádád ssseee bbababavívívívímm,m,m, vvvvařřřařřařa ímímímímmímíímí , , , ,, dádádáádádám mmmm si pivko 
s přátátelelii, sslululuššnnnooost aa pprprraacaca ovitoosst považuji za a nooononormrmmmrmrmáláálálálnínínínn . AnAnAnA ii nen -
vívím, kkdedede seee ve mmmmnněně vvzal buddiššoovsvskýký pat iriottisismumus.ss TTTToo prprprprrprososososímímímímí  
nebebeerrte jaaakkko saammocochvválá u neboooboo omluvu, jen se snažím ppopopopopsaaaaaasasat tttt tt t t t
svvvéé pociiittty, kdyžž mmámám proromlououuvavavavvattt v roli starosty v tomto přpředededed---
vváánočníímím čase.
NNa jaře jsjsj em psaall, žžee e neeneneečečečečekakakaakanýnýnýýnný pppposososunnunun nnnnaaaaa stststststss arararara ososooo totovskou popoziz cicicici 
prro o mne nnenebude aažž ž ttatatatatakkkokkokokokovývýývývývý ppprorororoblblblbblbléméméémmém... AllAlAAAlee trtrtrtrtroššošošošoškukukkukukukuk jjjjjjjseseeeeseseses mm m m m sese zmýliill. 
Urrčič tě cítímímm větěttššíšíšííí zzzzodododododdpopopopopopopopopp věvěvěvěvěvěvvvv dnosst.t. PPřřestožžžeee sttstststtarararrara ossoososo tatattatatatata ssssssámámmámámámámámá ooooo sssssobobo ě 
nemmá až taakkkookokokoovévévévévéévéév ppppppppppprravvvvvvovoovvovvoooomomomomm cciciiicci,, ,, přece e jej n ststojímm vv čččelelelelelelelllleeeeeee e úřúřúřúřúúúřú adadddadadada u,uuuuu,u,u, kkkkkkkkkkkkdeddeddedededdd  
roročnnčnněě u„uutrtrratatattttíímímímmmíímí e“e““e“e“e dddddesesesessssssesítítíííttíítíítítítítítkykykykykykykykykyyyyy mmmmmmmmmmmmmiliónů, zřzřizizujemme e škškkkkkkkooololooooo skáá zzzzzzazazz řířířířízezezeezenínííínínínín ,,,,
přpřpp íssísísppěpěpěp vkvkvkvkoovovovvéééééé orororoororrgagagagagaanninnininiizazazazazacececececee a městské fi rmyymyyy. A A to hhhhhhlalalalaalalalalalavnvnvnnnvnnvnvnvnííí,í,íí,í,í,í,í, mmmusíme 
zdzdde e býbýbýýtt t pprproo obobobobobčačačačačanynynynynynyy.. . VoVoVoVoVolililililičičičiičči ssssi ii svvéé zazastuppppitiiiiiiiiiiiii ele vyybrbrali i a a jejej nna aa nánánás,s, 
aabababycycchohoomm se vvvvššiššš chhhhhhnininininni spopopopopopolellll čně ssnažili. JJJJJJJJJJJJsmsmsmsmsmsmsmssmsmsmssmsmsmsmme eeeeeeeeeeeee tuttu pppppppppppprorororo VVVásás. SaSaSamomo řzřřzřejjejej--
mmměmě nejejejejjdededededde vvvvždy všššvšemeeee vvyhy ovět,, už jsem m m m mm mm m mmm tototototototototottotottooto nnnnnnnnnnnnnnněkěěěěěěěě dy dříve psall, ssámámámmám 
nnnemmáámm m m m m papapapapatetttt nt nna rozum.m.m.m.m.. PPPPPPPPPPPPááárárárárárár lllllllllleteteteteteeee  jseeemmm m jijjjjjjj žžžžž žžž ž ž žž nnnnnnnanananan rrrrraaadadaaaaaa ninicici prožižill a a ststálálee 
si myyslím, že seselským roooooooooozzzuzuumemeemmmmmmmmm m sse dá vyyřeřeřeřeřeřeeřeřešišišišišišišišišittttttt spoustu věvěvěěěcícícícící.
MMámme tohohohohhoo oooo ppřpřpřpřpřededededd sebeboou hhhhhhhhhodddododododododo něněněněněněně. Nemusísím asi připppomomommíínat, v jaja-
kémm stttttavavavavava u u u u u mámmámámámámmmem  ve měměměměststěě komuninikkace, chododddnníníky, nánáměstí, 
byb tovýýýý fffffonononononnd.d.d.dd. TTTTo nennneníní zzddaleka vvvvvvvvvvvvvvvšešššššš . JJen pro nánánánánáázzzornosostt, ve měměststě ěě 
máme 1188 kmkkkmkm cesestt a nana jejich opppppopoppopopoppoppopopoppo rarrrrrararararraaavvu bychohohoooommm potřřeebovali i jjeededen n
ccececeecelý ročnníní rozozpopočeč t t města. Chodnníků mámámááámmme 7 00000 m² vvee ššpat-
nénénénénénénn m mmmm sttaavavavavavvvavvu.u.u.uuuuu TTo jsouou dddddddddalalalalalaalalalalaaa ší miliónny. Innvvveestice ddo infraraststruruktturury y
((cc((( ese tytyy,,,, ccchchchhccc oooododdddddddddoddníín kyky, byytototoooototootoovévévéévévvévévévévv  domy)) povvaaažžuuji sppoolečněě ss mmístotooststa-
ror sttououo zza a stěžžejejejníní do budoucnna. KKoKonneckonnců tyytto o prrobobbllémy 
nenejččaastěji zzaza nívavaaajíjíj  od obo čanů přii ssetetkávánní s nniimmi.i NNNahahrávají 

nám ddva fafaktktyy. DDíkíky y dobrému vývoji ekonomiky máme více
peněězz v roozpoččtutu městata aa také úrokové sazby u úvěrů jsou na
hihiststoricckkém minimu. S naadsdsázkou lze říct, že měsstoto si může
nynyníní půjčičitt zaza směšné peníízeze. PooPodadařilo se nám refi naancncovat stá-
vavajíjíícícící úúúvěvěry u ČČSOSOB a usspopopořiřilili jjsmmmee neemamalolou čááststkuku.. V zastu-
pipitetelsl tvu u bbudeme schchvalovavavatt t keke kkkononcici rokku u nejdůlůležežitějšíší bbodod 
aaa totoo jje náávrrv h rozppočoččtutu. JsJsouou zdede uuvovolnlněněny fi finanancnce e nana iinvnvesestitice
pro roror k k 2200117 a ppřeebytkemm zz lletetošošníníhoho rrrookku u chchcecememe ddofiofi nanco-
vavavatt dotační tititutulyy..
Krááttce sse vrrátátímím kk pppododododzizimuu aaa pododststattnýným m věceem,m, co see uudádályl .
MáMMáM me zza a sesebobou u krrajajsské volbyy, kkteteteréréré se u u u nánás s nnetěšily vellké-
mumu zájájmumu vvololičičů.ů ZZ měst na OOOOppapapavskukuku jjjsmmsmeee mměmělili nejmenší voo-
ličskokoou u účúčasasstt.t ZZ pppoohoho ledu měsssstatatata jjjje e všvššakakak ppprororo nnnásásás kkkraj důleležižitýtýtýý,
a prproto mmne e e nenen záz jeeejeem mm mím stníchc  obybybybyvavavatetetel l l o o o vovovolblblby y y y neneneenetětětěšíšííšíší. KKrKrajaj-
skké é é vovovolblblblbbyy y yy jsjsjsouou pppppooooo kokokokokomumumumm nánálnlnícíchh hh prprprpro o o o měměměměststststo o oo drdrdrdruhuhuhuhhééééé neneneneneeeejdůležitější.
KoKoKoomumumumunininikakakacecece, , zdzdzddzdrararararavovovotntnttnicictvví,íí, šškokolslslslslstvtvtvtví í í ííí apapodododdd..... sesesesese přeeeeece bytostně ě 
dodotýtýkakakajíjíjí kkkkažažžažžddédédédého zzzz nnnásásásáss. JsJsJsJsemeemem rrrádádádádád, žežežežežeže kkkkkkkrararaarajjjjjj uuu u nnánánánááán ssssss ststststststss ihihihiihiihll do volebbbb
opopopraravivit t ceceststy,y, aaaaalelelelel pppřeřeřestststto ooo totototooo nnnnnnebebebebeebbebylylylyylylooooo býbýbýbýbýbýýbývvvvavv lélélélééémmmum  veddenenennenenení ííí plplatat énéné. VVVoVo-
liliičičičič rrrozzozhohohodldld i i i jijjinaanak.k.kk.k CChcchci i i i váváváváváávávvám mmm mm mm pppopop děkokokokokooovat zaza hlaasyysysy pproro mne na
kakakandidddátátátce OOODDDSDSDSDDDSSS, iiii dídíddíddííd kyky vvámámmmm bbududu u mommmm ctctt pppooomáhatttt naší oblasttii i 
ve výbýbýbororo uu krk ajajajajjjajajsksksksks éhéhéhhooo oo zazaststupuppupitititelelssttvavav ppppppproro ddopopraravuvu. NaNašiši ddvava nnááá-
měměm ststcici mají na sssttatataarorroroststststi ii i rerereresosososortrtrtrty yyy dodododooprpprrrprprpraaavaaa u u u u aaa a škškkkkolství sssssse e eeee spsporortet m,m,
zde je přímo mou ppppovovovovovovinnnnnononononostsststttts íí íííí í zazazazazazzaz  měssttttoto lllobbobobobovovovovovvovovataaat aa bbbbbbojojojojojojovat. TaTakk 
jaj ko to děděděděděěllllalalllll RoRoRoRoR mamamamaman n n n PPPPePP cncncníkíkíkíkíkíkkkkk vv minininnnuluuulu émmmmmémm oooobdbdbdbdbddddddobobobobobbobobbbbobo í ííííí u uuuuu sososososososociciciciciciciááááláálních de-
momomomoookrattůůůůů.ů.ů.ů.ů.ů KKKKKraraj j j j j jejejejjjej mmmmmmimimimimimmo o ooo jjijijijij nénénénénéé iiii vvvelelellkkkkkýkýkýý pppřeřeřerorororozdzdzdzddzdzdzddzdzzdělělělělělělělělělělělě ovovovovovovovovačačačačačačačač fifififififififinnnnnnnancícícíccíc aaaaaa dddddddo-o-ooo-o-o-oo-
tací, tatak kkk jejjejjejejejeje pppppppooototototřřeřeřebaaabaaba oooooo nnnnnnnně ě ěě ě ě ěěě ě zazazazaz bobobobojojojojoojj vavavavat.t.t.t.
Na pppodododdzizizizizimm m m jsjsjsj memmm bbbbbbbbyyyylyyyy iiii mmmmiminists ererrrssttttttvvvvem m m m dododododoodoonununununununuuun cececececececeninininininiini zzzzzzzzměměměměměměměměnininininininininit t t t t t t tt vyvvvvv hlášáškuku
o o o o nonononnon čnčnčnčnnnníííímímímímmm kkkkkklililililiidudududududd . VeV vvvvvvyhyhyhhyhyyyy lálálášcššcššcceeee jjjjijj ž neneneníníníníníníníí vvvvvvvvýjýjýjýjjýjýjimiiiiii ka zzzzzzzz nnnnnnočočočočočočoččníníníníníníníníhhohohohohohoho kklili-
dddduu pppřřřřiřii pppppořádáddddánánánnná ííí íí kukukukkukukukukukukukultltltltl urníníííííníníchchchchchhchchchchchchchcchhcchhhh aaaaakcí,,,, kterou mohlhlhlhlhlhlhll uuuuuuuudděděddddd lilitt sssststs ararararararososososostataa.
VV V prprprprprprprpp axaxaxxxaxaaxa i iiii iii tototototo zzzzznnnananannaamemmememeeeeee ánánánánánánánánánánnáááná,,,, žežžeže pppppppppppplallalalllalalallalallll ttíttítítíttí noční kliid d popo 222222222.2.2.2.2.0000, větší í aka ceee
mumumummmmm sísísísíísííí bbbbbbbbbýtýtýtýtýttýtý nnnnn hahahahahahlllálálášešeeeeennnnynyyy mmměsěsěsěsě ícícícícíc předem,m,m,, vvvyyvyvěšěšeny nnnann  úředndní deesscee 
a aa a scscscschvhvhvhvh álállálálálálenenenennenenene y yyyyyyy zasttttuuuppppuu iitelstvvveeemmmm.m  Cožožožž uuuuuuuzznznznzznzznznátátátátáte,e,ee,e  že není zrorovna rychhlýlý
prprprprprp ococococceseseses... MoMoMMoMohlhlh ii jsjsmmmmemee ssssiiii nnnnananaaa rrrrok 2200010 77 7 77777 přppřpřřpřpřpp ededdeeeeem vymezitit vyhlááškškkouou
popopopovovovovovolelelelel nénénén aaaaakckkckkce,e, alee jjenen kvůli Leetninicícíc m m toto nemělo smsmysl a a mmoh-h
loloooolo bbbbbyy tototototo bbýt ddiskrkriminačačačččččnnínínínínínní uuuuvévévévévéévvv stst pouzeze jjednu akck i.i. PParar dadoxxně 
náánánám m m tototo mmmmůžůžůžůžeee popop momociiiii ppřřřiiii aaaakckcíícccchhhh h tytypu HHadadininkakka,, , ktktktktterereré jsjsjsjsouoouou nnaaa aa naanana---
šššešeššeeš mmm m kakakakatatatastststruuuru aaaa nnnnememememmajjajjjajjajjajjajajííí í prprprp ooo oo ěměměměměsstststooo žážážádndnýý ý přpřínínossss.. ZaZaZaZaZa mmměěě jejejee vvvvšeeššee pppppppřřii
ststtstarararémémém. NeNeNenníínínnníí ddddůvůvůvůvůvůvvův dodododdododododd pppppppppanananananananananikikikikařařařřařititititit aaaa kkkkononončičičitt s hrananímímmm vvvve ee 222222 hhhoddododod. nnnaaaaaa 
akakkkccícíchch typy u trtrakakkaktotorirrriádáááááda.a Vždd ťyťy  si to tti i lilililidédédédé aaa sspolklky y dědělalaaajíí ppprroooooro 
sebe, vydělálávavaajíjíjíí si tak na čiinnost. Pokud vše nepřřese áhháhnnee úúnnnonoonn sss---s-s
nnnooou u mímímímímím rurr  a máte soousususededyy, ssee ktktererýmými i vyvychcházázítítte,e, nneenníí í důdůůůvovovoov dd d sseeeeses
bábááábbbb tt. ZZZZZZákákazzaz pppouououžížíváváníní ssekkek čačačekeekk aaa pp dodod bobobnýýchch ppppřířířířístststrrorojjůjůjů vv nnneededede ěělělělěě ii 
aaaaaa a aa oooooooooo oo oooo ssvsvsvsvsvsvsvsvs átáátátátcícící hchch vvee vyvyhlhlhllášášášcecece zzůssůsůstatatalll. 
StStStStStStátátátátátátátátt nnnnnnnnnezezezezzezezzezezee atatatataatatatatěžěžžěžěžěžěžěě jujujujujee e šíšíšíllelenonou bybybyyyroroorooooookrkrrracaciíiíií pppoououzeze mměsěstotoo, , , alalalaleee ii obobobččačačaanynyny.
DoDo kkkonononceceecc rrrrrokokkkokokokokokoko uuuuuu u mummuumumummm íísísísís mmmmítííítítítít ooooobčbčbčbčbčbčbčbčbčbčbčbčbčbčbčbčbbčbb anaaaa éééé hohhhhohototootovovouu reree ivivivizizizi kkkee kkokokok tltltltlůůmům nnaa a 
tutuhááá pppalala iviva a oddoddodddod 11111100000000 0 kWkWWWkWkWkWkWkWWWk . ToToToToToToTT ssssssee eee e ee MiMiMiMiMininininnisttstststererereerstststvovovo žžžžiivivvototototníníníhohoho pproroststřeředídí
vyvyyyvyznnznznznamamenennalallla o.ooo NNejjenenžežež nnnásáásásás tttttttoooo bubbubbuuddedededdeded sssss áátátátátátááttt titittiti ísísís cococo kvkvkvkuuuu,, aallelele pppřřiřipapap dndnee 
mimimimi nnnellelogogoggogicicicicickékéké, , žežežež nnnaa aa jejejj dnu sttstraranununuuuu dddddosososso tátátátávávávávámememe kkkk totottlílílílíkkokoko évévévé ddddototacccaceee nan
ekekekekollolo ogoggo icicici kékéékk kkkkkotototo lelele, , alalala e e papak k si musííímímee nenechhatat uudědělalatt rere ivivi izizi, , žeže ttytytty o ooo
modededernrnnrnr íí í kokotltltltlee e jsjssjsj ououuoouou vv ddddobboboo rérér m m stavvu u a sp lal jujjííí í spsssprárávnvně.ě. NNevvvímmímí ,, 
asi i sisi chchce ee mimimim niinn stststerrere sttstvovovoov uuudědědědělalalalat tt seseseznzznznamamm, , jajajak za STB a pak nnámámm
lolozizizitt t dod můmů, dědělalalattt „t„t„t„ y y y tytyty ttty““y“yy aaaa rrrrozozo dádádáddávavavavav t t poopokukukutytytyy. . VšVšVšicicichnhnii neneemmamam jíí
fi nancce e nanan  pořořízí enníí kokok tltlt ee zaaza 11110000000 ttisisisícícícícícícíc,, iii kdkdkddk yžyžyžyž jjjjimimimi pppakak vvětětětššíší čččásssássástt 
ststátátát vvvrárárátíí fforrormom u dodotacece.. VV žážáž dndnd émémém pppřířířípapapapapapppppppppppppp děěěděd vvvvvvvvvvvvvvšššašašašašašašašašašašašašaakk kkkkkkkkkkk kk nen pop dpdpdddpddpporororoo ujujuujii 
spalováníí růrůr znnéhéhého o oddpap du aa bbordededelullulu v kkkkkkkkoototlílíchchchchchchhhhhhchh nnnnnnnnnnnnnaaaaa aaa tuháhá pppalala ivvi a.a
Naše oblast t jejej  socciiái lně ppostižeená, vv mmnohha bytytecechh sse topopíí jeještště ěě
peetrt ami a klasassickýýýmmmi kkuuchyyňsňsskýkýýmimmi kkkammamamnynyy,, , nanaa kkteteeréré vvššak revvizee 
neníí ppotřeba, kkdk o o vyřeřeší ttootto?o?o?? PPPáánánovvéé é zz PrPr hahy y bybyy sse e ěměměělililili pppppřřiřiřijejejettt t 
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k nám na Moravu, na venkov jak říkají, podívat, aby viděli re-
alitu. Možná by pak z jejich pera nevyšly takové paskvily. On 
vůbec stát se o nás dobře stará, stále více nám něco přikazuje: 
kde se může a nesmí kouřit (přitom žijeme z daní z tabákáku)u), 
otravují tím provozovatele, kteří přitom sami neejljlípp vědí,í, jest-
li chtějí hospodu kuřáckou či nekuřáckouou;; děělejtjtee rerevize kotlů 
nebo zaplatíte 20 000,- pokutu; určučujeje, kdy máá bbýtýt ootetevřenný ý či 
zavřený obobchc od; musíme si kupoovaavat t naftu s podílem bibiononafty 
(že by Agrgrofoferrt?t?)) atd.d. ZZa chhvívílli z nnááss bbude posllušušné státádodo ovcí,, 
které na sebebe e bude jješeštětě k ttomommu u bobonznzzovovo ata , žee ttomu čoududdíí komímímín,n, 
teten n nenevyvydadal l úúčtenkkuu… ZZemmskský ýý rárárájjj toto na popohlh ed.
Jsou ii llepepšíší vvěcěci,i, kkteré se e ududáláli.i. NNaa kokonnci říříjnjnaa probběhhě lala rreekekkon-
strurukckce e kokomumuninikakacící vve e e stststřeřeředudu mměstaa ((kk muzeuu,, u SVČČVČ)).). TTToo jistě 
vítete. LiLidédé se ptptala i, prooč č sese ddělělaaly y tytyytotot ccesese tytytyy, , , kkdkdyžž u mne je ceceeststaa 
v hohorrším stavuvu?? ByByylollo ttoo čáčáč ststeečněně hrazezenonono z ddotačačnín chch penennězěz, , 
abychom doststalali i dododobbbré bobobodododovévvé hodnocení,, mumuseselyly bbýtýt oopra-a-
vvovovány cestyty uu vvvýzýzýznananamnmnmnýýcý h papaaamámmm tek či budddoovovov.. TzTzT n.n. mmuzzu eeum, 
škškkolola,aa, farara,a, kk lultutt rnrnrní í í důdůdům.m.m. TTTooo o jejejeje ta dotatačnční í ppollititikkakak . . NaNaNa jjednunu 
stranu na dododoootatatatat cececece nnnnadadadadávávávávámámáme,e,e, žžžžeeee sese nesmyslslslněněněněně rrrrozoozo dědděděluuujíjíjí, , , děěláá sse,e, 
co nemá, a nnnnna drdruhuhuhuhuhouououou ssstrtrtrtrananananaanu uuu nananana ně ě zbbožžžněněněěně čččččekekekekekámááááme,e, ppprororototot žežeže ttto-o-o-o
lilil k fi nancí měmmm stttsttss o o o o nenenenenemmmámámám . . . NeNeNeNeNeNejljljljljlj epepepepepší by y y y bybybbyyloloolo vvešeeeešeškekkkkeréréréé dddddotototacacacace e e zrzrzrrušuu it 
aa aa dádávat totooto pppppppříříříříířířířímmmommmomomo dddddddo o rorooooozpzpzpzpzpzppzpočočočočočočočtututututu mmměsěsěě tatatataat , , , , nenn boť zazazaasttststupupupu itititelelelééé nenejljlépépe e 
věvědídí, coco tttrárárápíííííííípí jjejejici h obobbbyyvatattttttelelellllele.eeeee NNNNNNNežžežežežežežežeživivivivivivivvililililiilili i ii bybyb chhomomom rrrůzůzů néné aagegentntururu y,y,y  
které píší dotoootaccace,e,e, oodpadlooooo by y přpřpřpřřřidididididddděělělělě ovovovvánáá íí doddoododotatatatatacícícící ddddlelelel ppppooollittticicicickékéké 
ppřp íslušnosti. Co mě štštštveveveee,, žežže nnaa něněktktktktktererýcých h hh mmimimim iniiststttss eeeerree stvechch ssee aani 
popop řářář dndněě nenedodozvvímíme, že jssssmememmememmmm nnneueueuspspspělělěli,i,i, kkollolololikikikkkkiikikii jjjjjjjsmsmsmsmsmsmsmmmmeee e e měmělili bodů.
NNaše měsěssssstotototototo oobhb ájjjilillilllloo o o o 55555. mmmmmísíssísísstototott  v ssssououououo tětětětěžižžžiiži OOOOO kkkkkererereramamickokouu popopepellnici 
v kakatetegogoriiiiriii ii i i i 2 22 2 2 2 5050505500000 00 0 00 –––––– 1515151155 00000000000 oobybybyybyyvavavavaavateteteteteteeet l.l.l.ll.l.l DDDDDíkkkkkk ppppppatřííííí vvvvvvšem uvědomě-
lýlýýýým občanůnůnůnůůnůnům,mmm,mmm kkkkkkkkktetetteteeet řířířřířířířířířříříí ttttttttřířířířířířířídídídíddddídíííí oodpppdppdppaada , a neneneneeeeeníníníníní jjjiciciccicch h h h h mámmmm lolooolo. UrUrčiččičičččitět  je coo 
zlzlzlzlzllzlzlz epepepepepepepe šošošošošošošoovavvvvvvvat.t.t.t.t.t.t. NNNNNNNNecececececececechchchchchchchchci i i iiiii ststsstsssts rarararaašišišišiš t,t,t,t, aaalelele EEEEEEEEvrvrvrvrvrvvvv opopopopopoppssskskáá ununnnnnieieiieieie nnnnna aaa nánáánánánánáááááss čaaaaačasseseseseeeeeeeseeemm m m chhchhchyyysyy -
tá zákákákákákákazazazazaz ssssssssklklklklklklklkládádádádádádádádkokokokokokokokovávávvávávvááváníníníníní, ,,,, popopopokukukukudd dd bubububuudddededdeded mmmeme nnnnnnnnuuuucucccuuuuucenennennenni i i i ii kokomumumuunánáánánálllnllníí oodpad 
vvozizitt do sssssssspapapapapapapapalolololololololovevevevevevevenn,n,nn,nn bbbbbbbudududududdudduddde e ee e ee e e e totototototototot ssssammamamamoooozzzoo řřeejmjj ě ě pppprrrro lilll didii ddddrarararažššžšžšžšííí.í.í.í. UUUUvavv žužužužužu-
jjeeememem , ,, jajjajaajajajaj kkkkkkkk k zazapopopopopopopopojijijijijjijijit více llllidididididididí do sysyysyssystététééétééémumummumummmmumm aaaaa přesvsvěěděděděddddddččičičičiččiiitttt t iiiiiii i zazazaaazazzz tvtvtvvtvtvt rrzrzzelelelelé é é é 
nnenetřtřtřtřtřídídídídíddiičičee, žžžee třtřtřtřtřtřtřídídídídíddídíděněěněěěěě í í má smymymymyslsslslsl. NaNaNaNaNaaNaNaNaNaaNaaaaa pppppppppppppppppppppppprororrorrororrorrooororrosisissisisinccncnccncccncovovvovovovovvovovovovvo émémmémmmémémé zzzzzastuppppiiiip tteteeeet lslslsslstvtvtvtvtvtvt u u u 
bbbudedememe probírararararat t t t tt zmmzmz ěnněnuu u obo ecně zzzzzzávávávávávvvvvvvvazazazznénénénénéné vvvvvvyhyhhhhyhyhyhyhyhyhlláláláll škškškškkky yyyyy yy ooooooo ododododododododdppppapapapapaddededdededeeechchch, , , 
kkdee se chyhystají drobnéné zzměměměměměměměnynn  v sysysysysy ttététéémmumu fififififinnnnnnanannaaaa cococováváváváváníníní... NeNNNeNNeNeNN bububuuubuubu-----
dudu ppředjímatat výsledek k k k hhhlhhlllassassssasa ovovoovovovovovvo ánánánánáááá í, tatatatttoo o tétt matitiiikkkaaaa dostattatatatanenennenene ppppprorororoststststorororor 
vv ddadad llším číssle BZ.
CoCoC pplálánunujejemmemem pproro ppříříštští í rook.kk. MMommmenene tálnlněě se dododdělěělává á á á prprprprprojojjojojekekekek-
tot vává dokkumummu enenentace k revevititalizacci i i i  sísísísíídldldldlišššišišiši ťť.ť.ť.ťťť  Ke kokoneččné popododddod běběěěěě sssssseee e 
vvvyyv jajaaajadřdřdřovvovvovalalalali zázázáz ssttttupupupcici jjjedede nonotlivýcýcccchh h hh vcvcchhhoooohooddůd  na spsp lolol čečeč éénéné ss hchchchůzůzůzccece 
ss vvvevvevv ddedeeed níníníním m m m prprprojjjojekekkeke tatataantntnty.y.y BBěhěhě emem llledededdnananan 2222201010101777777777777 bububububbububububuuubudeddededdemememememmememe ddddávávvávvatatatat žžžžžádádádádoosttt 
ooo dddoootataatacicic nnna aa MiMiMiMininininiststss ererststvovo ppro mmííísísístntntntníííí rororozvvzvzvzvzvzvzvzvojojojojojjojojoj vvv ppppproroggrgrrggramammu u ReReeggege-
nnnneneeerrraaceee ssídídliišťšť. Pr jjojjekekekektttt jejejeje rrozozdědělelenn nana ttřiřiři eeeeetatatapyppy. První etetapapa aa sesesese 
ttýtýýýtýýýýkkákkáákááká mmmmísísíístntnících komunikací na sídlištích. Tedydydydy vvvvýýměna asssfafaaltlto-
vvvýýývýýv cchhhcccchc pppovvovovrcrcr hůhůhů. ToTo tututoo o etetapapouou jjsmsmee bybylili nnucucenenii začít, prototoooožežežežežž ččáásássá t 
ppaaaapparcrcccr ellelel vvvee vnvnitiitrooroblblblblokokoko uu u sísídldlišištětě jjje v majjetktku ÚřÚř dadaduu ttsstáátátuu prrrrprro o zzzaaaaaaa--
ststs upppu ovovvovánánáná íí veeve vvvěcěěcěcecechh mam jej tkktkovýýcýchhh a aaa nananaana tttomom neuděděláláátete nnniiicicic.... TeTTTTTeTeTeTeTeTeTeeenntntntntntnntntntntntntooooooo o o 
úřúřřřaddadad vvvvámámám aanininini nnneppepovovollolíí prprovvovéséséstt ststs avavvvavvvaaavbububububub . NaNaštštěsěsěssttítítítí bbbbyyyy y y yy mměměměměměměměěělllllll lll ppprprprprprrprpp oobobbobobobobběěěhěhěhěh-
nonoututut pppřeřeřevovovoov ddd d popopop zezezez mkmkmkmkmkůů ů nana jjjjjařařařee 20000020171717171717171717717717717177. AlAlAlAAAlAleeeee oooo totototototoo žžžžžžžžžááádádádádádádááádáddáááámámámmámámámmeee jjijiijij žžžž 1101000 lletet, 
tatakk tototo nnnecechchchciii zaazazakřřkřkřkřřikikikikikknono tutut. DrDDrDDrDrDr huhuuhuhhuhououuououuou eeeeeeeeeetttataatattaappopopopopopouuuuuuu u bbybybybybbyybybyy bbbbbb lylylylylaa ooppprraravavaaa vvvšeechchh 
chchododníníníkůkůků aa nnovovvovééé é veveveveřeřeřeřejnjnjnjnééééé ososososs ěvěvěvvěěvěěvětltltltlt eneneneníííí.í. TTTTTřřřeřeřettítí jjjjsososou paparkrkkkoovovvaaccí í plplplplp ococococchhhhyhyyyy 
a a kakakamemerorovýývý sssysysystététémmm. RRRRoozozozdděděděleelellenííníní nnnna a etetaapy je nnnnututututnénéné zzz pppohohohohhleleleleddduduu vvvýýšýšýšee 
ddodood tatacece,,, ktktereráá čičiníní mmax. 4 4 mimill. nna rok. DDruruhýhýhýhýmm mm asasassppepepektktkttemememm jjje e e bobobobo-
dddoovvévé zzvývýhohodndněněníííí rozdělení í pprprojekktutuu nnnaa a a eetetetapapapappyy.y.y. SSSStětěěžžežežejjnjnní í í bubububuuddede pro 
nnáás s uspět s první žáádodoostststííí, tto o o jejejej nnynynynyníííí pprprprooo o nánánáss s prprpriioiooririritatatata.
DDDoo kkkkononcece rrr kokokuu u zpzpzprararacucujjejeje ppppanananananíííí RoRoRoRohháhháháčočoovávává žžžádáddáddososstt t oo dootataci nnnaaa zaza-
teteeeeeplplpleneníí spsp dodníníhohohoho úúúúřřařařadddududu aaaa zzzzzzzzzzzddrdrdrdddddddddd avavavototottníníníhhohoo sssttřtřeededisiskaa. SS ohhlelelededem na 
popooodmdmdmdmmdmíííííní kkkykyyy nnnovvovovovovovvvvvvvoovvvv héhhhhhéhéhéhéhéhhéhéhéhéhéhéhoooooooooo ddododoooooooootatatatatttttatt ččnčnnííhíhíhíhooo obbdododobíbí 2220014 –– 22020200 jjjsmsme e mmumum seseselili 
nenechchhatatt ppřřekrkressssssseslililililillilililillitttttttttt tt PPPDPDPPPD aaa ppřeepoopop ččíčítat t t eenergeetitické é aauaudditytyy.. MMaximál-
nníní vvýýšše dotatacee zdede buude jiižžžž 40 %% z uznnatelnýýých nnáákákladů.
V V sosouvisloloststiii sesese sssíddídídlililištšttš ěměěměm jje ee přpřp ippiprar vovvaná pprojjeektová dokuk -
memmementnttntntacacacee e nana rrevevititalizizacacii zezez leeněěn . PřPřPP ededpokkláddáá á seee zde výsýsadba 

z ezzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzz l e -
nnněněněněnnněněněněnnněněnněnněněněněněněněněněnnnnněnněnněnnněněnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnněnnnněnnněěnnněěněnnnnnněěnnnnněěěěěěnněěěnnnnn  na sí-
dldldldldlddlldlddldldlldldldllldllldldldllldlllddlldldlllllldllldllldldddldlddldldlllddllldlllllllllllllldlišišišiššišišiišišišššišišiššišišššišššššššišiššššššišššišiššššššššiššiššššiiiiiiiiiiiiiiiii títítíítítítítítítítíttítíttttítítítíttttíítttttíttttítíítítítítítítítttííttítítíítíííítíítttíííííííítíííííííííííííchhchchchhchcccchchchhhccchchchchchchchchcchcchchhchchchchcchcchchchchchchchchchchchcccchchchchchccchchchchchhchchcchchchchhchccccccccchchcchchccchccchcchchccchcccch,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,
uu s ps ps psss pppssss pss pps pps pppppppppppppppppppppppppppppppppppppppp oo ro ro rooo ro rooo roo rooooo roooo ro roooo ro rooooooo roooo -
totovnníí hhhahhhhhhhhhhhhhhhhh -
lyy aa na a Duu--
keellskéké uulli---
cici. VV prprůůbě-ě-
huhu rrokokoku u pooooo-
dádáme žádáddddososooost t t t t 
o ddotta ici nnnnnna aa
Státníní fffonoo d ddd žižiiiii-----
votntníhíhího prprppprprp ososs-
třtřeedí.
V miinnulélém čísle 
jsemem psal, žžžže byy 
vv záři mmělěloo o býýt t 
vydáno stavevebnnbní í
povolenní na I.I. etata--
pu proojejekktktuu Úpraraavvyvyvyvy 
ploch h Halaašškškkkšš ovova a 
nánámm.. a námáměěsttítítí RRRe-e-
publblikikyy (chohoddndndndnnníkíkíkíkíkíkíkyyyyyy 
aa hhhhlavní ccesta přes 
mměstto)o). To jsem byyyyyyyyyyyyllllllllll 
mmom c optimista a a popopovovovovovovovovovvoooovo--------
lelenín  ještě kk 11. pprosssssiinininnincicic  
nnemámememe. NNe naší viviivivinonoononononouuuuuu 
nanana tststaly problémy ppřiři 
administraci statavevebbníhhoo 
povolení. S S přpřiippomomíínkami
obobobobčačč nůů jjsmsme sese mmyslím vyypopořářá--
ddadadalii ddostaateteččně. Prováváděděcí dokumentaci i s rrozozpopočty již mámáámemem .
RoRoRRozpzpzpzppočočoo et na 30000 m m hlhlavavníní kkkomomunnunikikikacace e se vyšpllhahal l nan  8,5 mil
bebbebb z daně. SeSeSeSeSe sprprprrpp áváváá ouu ssililninic c bybylolo ddomomluluvevenonoo,, žež pokudd zísískákáme
dodododotatatatacii nnnna a a aaa SFSFSFSFSFDIDIDIDIDIDI nnnnnnna a aaaaa chchchhodododníníníníníkkkykyky, onononiii i i sisisi kkkrarar jsjsj kokou u cececestss u zrealizují
tatatt kéké. Onnnno o o o tototototo aaaaanininininninini jjjjjjjjiiinininakakakakk nnnejejejejddedede, kddkdkdyžžyžyž ssee měměměnínínín tttrarr sasa kkomommunununu ikace.
Na setkááníníííí pppppppřeřřeřeřeeeeddd ddddd d krkkkrkrkrrajajajajjskskskskýýmýmýmii volblblbamamma ii měměěm liili ppprooo nnnásáss aalookokovanýý jjjee-
dedenn n mimimililililióónónónónn, , ttotootooo jjjjjjsmsmsme jeještě nemělili rrozpočeččečet.t. TTTeďďe jjje ee jajaasnsns é, žžee bu-
dddodododouuuu u ppopotřtřtřtřebebebbaa alaleespoň 4 mil. a ddo oo totoho námm kraaaajssj kék vvvoloo byyy zzzměnii-
llllollloloo ooobbbsbsazení vedení kraje a mussssííímímí e začíítt vyyjjeednnávat zzznovaaa.. Po
nonnon vévém m roce budu chytřejšjší.í.í. VVVVV lllététě jsemem toomuuttoo projekkktu dávávvala
největětšíš  šanci na úsúspěpěpěpěpěpěchchchchc aaa nnnynynynyníííí í jjejjejejje tttoo o jijij nanak, vvvětší šanccci dávámámm  
sísísídldlišišti. Tak totoo nnnnněkěkěkěkěkěkěkěkddydyydyddy jjjjjjjee.e. AAAA jjjjjjeeee totooto iiiii ttttrororochhchchchuuu u lloloteterie, pookokud námám
vyjdouu vvvvvššešešešešee hchchchchchchhnnnynynynynyny žžžžžádádádádáddoososstitititi,, tatatatat kkkkk bbbbbbubudddedemememe mmmmmítttítítítí pppppproor blém ss fi nancco-
vávávááánínínínínín mmmmm,m,m,m,m,m,,, aaaaaaaaallllelelelelelee tttttttooo o jjssjsjsjsououuou jjjiisistětě ppříjemnmnější pppppppppprrororororoblblblblblblblblblblémémémmémémé y,y,y,y,yy nnnnež kkkdybychhoomm
nnenenenneneneneebbbybybybybybybbybybyyllililililili úúúúúspspspspspspsspsppěšěšěšěšěšěěšěšěšěšnínínínínínínnnnn  nikikde. ObObzvvlálášště, kkddddddyyydyddyžžž chchchchhhhhhoooooooooodoo níníííníníníkykykykykykykykykykkkk , ceececceststu, sídllištěě 
aaaa aa úúřúřúřúřadad ssssssssseeee e zdraaaaaavvvvvvovovvvvvv tnnímím střtředediskem vyyyyužužužužužužužuužuužužužužívívívívívííívívvvví áááááá áá á á věvěvěvěvětštštšštštšššinininninina aaaa a aa obobboboooobo yvyvyvy atata elel..
Autobubuussososooooooováávvváváváváváváváváv ččččččččččekekárnana jje e ee e téma, které slyšyšyšyšy ímímímímíme e e e e nnanananaann ssssschchhchchchchc ůůůzůzůůzů kákáákákáchchccch sss ooob-b-bb
čačaannynynyny nnnaa a vvev snniciccíících. Dooo oooooooo rozpzpočočtutu jsmmmmmmeeeee sisisisi ddddddalalalalalaaliiii jejejejejedededededed n nn mimiim lilil ónónó nna a
oopoprraavuvuvu. JJeJeštštštěěě pprprprovvovovvvvvvvvěřěřěřěřěřěřřřřěěřěěřěřěřřřujujujuujujujujujujujujujujujujjememememememememememmemememememme eeeeeeeeeeee mommmmm žnžnost popopoopodádádádádádáníníníníníní jjjjjjednéé dddddotaaccacacaace,e aallelle
ppopokukudd to nevyjde, pupupuupupupupuupupppp stttttttttttíímímímímíímíímímímímíímímímmímmmme se doo toho v polovoovo ině roooorokukukukuku zzzzzzza aa a a a svvs éé..  
JiJižž 33x jjsme žážádadalililiiiiii a nnnnnnnniciccicicicicc. PoPPPoodádd vávávááávááánnníníníníníní žžžžžžžádádádádádádádádádáá oso tí, různzné překekekekekrerererereesslovováá--
níní pproroojejejejejeektktkkkk ů,ů  abyste eeee seseseseese napasovvaaaaalaalllal tttamammm,,, kkkkdkkk e zrovnana potřebuujeetet ,
ststálálo takéé pppenenene íze. Nelze ddo nekoneneneneeččnččnčnčnčnnaaaaa slibibovovattttt,,,,, žežežežežeže ccccchchchchchcemee, po-o-
čkejte. MuM símememee tto konečnně ě opravit.
KrKrK omo ě tohoho mámmmmmeee e e e připraveenééé ppppppppppppppppprorrrrrrr jektovové é dod kukukk memememeentntntntntntacaccacce ee na do-
kokončnčenení zateplp ení bybbybyyybytott výchh dddddddddomomomomomommmomomommmmmmmů na námměstítí. RáRRR d dddd bybbyb ch začall
s prrojojekke tot vou přp ípravvvovoou II. etapy náměsttíí (oprrava a nnánn m. RRRRRe-e-e-ee-
puup blb ikky)y), v v lednnu u začnnememme přřipravovaaaaaaaaaaaattttttttttt t prpppppppppp ojojektyy nnnaaa a a a a aaa chchhchchchcccccc odo nínínínínín kykykykykyykykyy 
v hoohornr í čáčáststi měěssta (Duukkkele skáá, Bezručočočččččočočočočočovva a zzbýbýývvvavaaaaavvavavvvajíjíjíjíjjj cccccícícícííííí uuullicece).).
Chceememem bbýtýt pprojeektk ově ppřřipipravveni. Určičitě jsesem mm nevyvyjmjmmenennoovalal
vše, co plplp ánnujujememe, jje tohoo vvvící e.e. O tomm příštštěě.ě..
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Přestože píši článek v jednotném čísle za starostu, bez skvělé-
ho týmu lidí, který mám kolem sebe, bych nebyl nic. Pochvala 
a poděkování patří Pavlu Jílkovi, který do role místostarosty 
skočil po hlavě, prakticky zde dne na den. Přestože zkušenosti 
v komunální politice neměl až tak velké, neskutečně rychle se 
zorientoval, a jak sám říkal, ani den se ještě nenudil a je plat-
ným členem týmu. Nemohu zapomenout ani na Rosťu, který 
se jako starosta výrazně podílel na tom, co se povedlo, a stále 
je pro město velkým přínosem jako člen rady města. Nemohu 
opomenout zbývající radní a zastupitele. Snad to nezakřiknu, 
ale jsem velice rád, že se v zastupitelstvu hlasuje podle toho, 
jestli je to dobré či není, a že jsme přestali rozlišovat sami sebe 
podle stranické příslušnosti. Na tak malém městě, kde se všich-
ni známe, si nemůžeme hrát na velkou politiku jako v parla-
mentu. Je jedno jestli máš modrý nebo oranžový dres, to není 
důležité. Důležité je chtít pro lidi něco udělat.
Za celoroční práci chci poděkovat lidem, se kterými jsem prak-
ticky dennodenně. Jsou to zaměstnanci městského úřadu v čele 
s vedoucími odborů paní Dlouhou a Roháčovou a velitelem 
strážníků Milanem Baroněm. Ti jsou tady pro vás a jsem rád, 
že úřad funguje, jak má, a nemusím řešit stížnosti. Není to však 
jen úřad, je zde Středisko volného času v čele s J. Poljakem, 
které se nám skvěle stará o kulturní a o volnočasové aktivity 
dětí. Dále nám vzkvétá Mateřská školka pod vedením S. No-
votné a je tu také Základní škola pod vedením J. Vondrouše. 
Ta se musí statečně prát se skladbou dětí, bohužel ne všech-
ny jsou nadané. I naše škola se zapojila do projektu, který má 
v názvu mnohdy proklínané slovo inkluze. Přestože podmínky 
nejsou mnohdy ideální, každý ředitel by si přál více fi nancí. 
Proto dík patří všem pracovníkům ve školství. Naše Technic-
ké služby obstarávají věci kolem nás, čili svoz odpadů, údrž-
bu komunikací, zeleně a mnoho dalšího. Na ně se obracíme se 
vším, kdykoliv a když se něco slušně řečeno stane. Děkuji proto 
také řediteli Technických Pavlu Brodskému a jeho zaměstnan-
cům. Město má také dvě fi rmy. TeSport provozuje pod vedením 
A. Horáka sportovní halu a plynové kotelny. Hala je využívaná, 
kotelny přes jejich stáří zatím drží. Hlavně v teple máme re-
zervy a usilovně na tom pracujeme. Od ledna začne projektová 

příprava modernizace kotelen a také si již vychováváme vlast-
ního energetika, ať nemusíme být na nikom závislí. I vám patří 
díky. Poslední organizací jsou LESY s. r. o., které od poloviny 
roku vede J. Klus po Mirku Duškovi, který si již užívá důcho-
du. Chlapi si nemohou stěžovat na nedostatek práce. Kůrovec, 
václavka a sucho udělali své. Nikoho netěší, že se kácí, ale to 
se nedá nic dělat. Bohužel s přebytkem dřeva na trhu klesá jeho 
cena, takže nám lesáci neodvedou tolik penízků do rozpočtu, 
kolik bychom si přáli či potřebovali. Pánové, vám také palec 
nahoru a budu se těšit se všemi, co jsem zmínil v předchozím 
odstavci, na spolupráci v příštích letech. Díky děvčatům z Re-
dakční rady Ivči Tomandlové a Natálce Jaššové máte v ruce 
6x ročně tento zpravodaj. Klobouk dolů, jak to zvládají.
Vážíme si také zaměstnavatelů, fi rem a živnostníků. Jsem rád, 
že fi rmy mají hodně práce, jsou úspěšné a věřím, že jak se daří 
fi rmám, tak se mají dobře i zaměstnanci. Když mají zaměstnan-
ci peníze, mohou utrácet, z čehož profi tují obchody, restaurace 
apod. Když se ekonomice daří, stát investuje, lidé utrácejí, tak se 
má i město dobře, protože nám přijdou peníze z daní do rozpočtu.
Život však není jen o práci, škole a úřadech. Ve městě působí 
mnoho zájmových, dobrovolných spolků, organizací a nadšen-
ců, kteří obětují svůj volný čas pro dobrou věc. Jsou takovou 
třešničkou na pomyslném městském dortu. Nelze je zde všech-
ny vyjmenovat. Jménem města vám všem děkuji a jsme vděčni 
za vaši práci. Tak jako tomu bylo doposud, mohu jisto jistě slí-
bit podporu vaší činnosti ze strany města.
Vážení a milí občané, blíží se nejkrásnější svátky v roce. 
V tomto krásném vánočním čase je potřeba se zastavit, přestat 
se neustále za něčím honit. Věřím, že strávíte Vánoce v kruhu 
svých nejbližších, samozřejmě vzpomeneme i na ty, co již bo-
hužel nejsou mezi námi. Vždyť rodina, naši přátelé jsou základ-
ním kamenem stavebnice s názvem život.
Dovolte, abych vám popřál spokojené prožití vánočních svátků, 
v novém roce hodně štěstí, zdraví, osobních a pracovních úspě-
chů. Našemu městečku do budoucna přeji jen to nejlepší - když 
všichni společně přiložíme ruku k dílu a nebudeme lhostejní 
k dění ve městě, budeme se nám zde lépe žít.

Ing. Patrik Schramm, starosta města

Střípky z radnice
 Začátkem listopadu proběhla setkání zástupců vedení měs-

ta s občany místních částí Podlesí, Staré Oldřůvky a Gun-í
tramovice. Na těchto schůzkách mohli občané vznést své 
požadavky a prodiskutovat problémy, které je trápí a rádi 
by je vyřešili. A protože účast byla ve všech třech místních 
částech docela velká, různých požadavků, proseb a přání se 
sešlo více než dost. Každá z obcí má svá specifi cká palči-
vá místa, avšak můžeme říci, že ty největší problémy, které 
obyvatele trápí, jsou pro všechny společné – mezi nejčastěji 
zmiňované patřil špatný stav některých komunikací, ať
už těch větších hlavních, nebo samotných příjezdových cest 
k jednotlivým domům. Jak bylo již uvedeno v předchozích
číslech zpravodaje, letos se povedlo opravit velkou část 
komunikací nejen ve městě, ale v místních částech a i do
příštího roku doufáme, že budeme moci v tomto započatém
trendu pokračovat. Bohužel ne všechny komunikace jsou
v majetku města, což je třeba případ krajské cesty ve spod-
ní části Podlesí, která je v katastrofálním stavu, ale Správa
silnic MSK se k její rekonstrukci, také kvůli nemalé výši
investice, příliš nemá. Na druhou stranu jsme moc rádi, že
se povedla nová cesta do Starých Oldřůvek a část cesty
z Guntramovic na Dvorce, a věříme, že se brzy dočkáme

i opravy cesty z Budišova do Podlesí.
 Dalším neméně závažným problémem, se kterým se potýká-

me nejen v místních částech, ale i ve městě, je bezohlednost 
některých řidičů spočívající v nedodržování povolené rych-
losti. Bohužel v obcích, kde většinou nejsou ani chodníky, 
dochází díky tomuto porušování předpisů některými řidiči 
k velmi nebezpečným situacím. Tento problém se diskutoval 
i na jednom z minulých zastupitelstvech a rada města násled-
ně schválila nákup 2 ks digitálních měřičů rychlosti - radarů,
které budou vybaveny kamerou a statistickým modulem se 
záznamem rychlosti projíždějících vozidel. Stanoviště těchto 
radarů bychom rádi po určité době obměňovali tak, abychom 
získali informace o rychlosti na více místech. Zároveň by tyto 
měřiče rychlosti měly sloužit nejen jako preventivní opatření, 
které bude snižovat rychlost projíždějících vozidel, ale součas-
ně i jako podklad pro Městskou policii, jež bude dle zjištěných 
statistických dat následně provádět měření rychlosti vozidel 
ve spolupráci s Policií ČR. Ostatně tato měření již PČR v na-
šem městě a okolních obcích provádí již nyní a cílem tohoto 
snažení opravdu není „nachytat“ co nejvíce řidičů či vybrat co 
nejvíce pokut, ale hlavně docílit zvýšení bezpečnosti.

 I další věc, která byla často diskutována na schůzkách s ob-
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čany, souvisí s bezpečností a jedná se o zlepšení současné-
ho dopravního značení, ať už se to týká správného označe-
ní začátku a konce obcí, dodání zrcadel na nepřehledná mís-
ta či dalších úprav. Na většině těchto podnětů se již pracuje
a během krátké doby by tyto požadavky měly být splněny. 

 Podobně na setkání opět zazněly i požadavky občanů na při-
dání dalších svítidel veřejného osvětlení na hůře osvětlenáí
místa. Samozřejmě se budeme snažit těmto přáním co nej-
více vyhovět a ve spolupráci s fi rmou Eltom nová svítidla
v průběhu příštího roku přidáme. Co se týká nefunkčního
veřejného osvětlení, často zazníval dotaz, jakým způsobem
poruchu VO oznámit – toto je možné telefonicky nebo sms
na tel. číslo 736 614 894, případně e-mailem na p.jilek.mu@p j @
budisovnb.cz,, do zprávy stačí uvést stručný popis (nejlépe
i přímo číslo sloupu VO), kde se nefunkční svítidlo nachází.

 Diskutovaným tématem byla dále nedostatečná doprav-
ní obslužnost, kdy ve všední dny a hlavně o víkendech
chybějí nebo špatně navazují autobusové spoje. Bude-
me v této záležitosti kontaktovat společnost TQM, která
obslužnost zajišťuje, a pokusíme se zjistit více informa-
cí, případně najít lepší řešení. Bohužel všichni asi dobře
víme, že v dnešní době většina lidí využívá soukromá auta
a autobusy do místních částí jezdí víc prázdné než plné,
a přestože město víkendovou dopravní obslužnost dotu-
je nemalou částkou, tak v případech vyloženě ztrátových

spojů bude nalezení řešení tohoto problému velmi obtížné.
 V Guntramovicích mají už více než dva roky krásné dětské 

hřiště pořízené z dotace ROP, avšak v Podlesí a Starých Ol-
dřůvkách podobné vyžití pro děti stále chybí, což bylo také
jedním z bodů diskuze. Ve spolupráci se sdružením Za naše 
Podlesí bychom pro výstavbu malého dětského hřiště rádi 
využili dotační výzvy Programu rozvoje a obnovy venko-
va 2017 vyhlášené Ministerstvem pro místní rozvoj. V pří-
padě, že by tato dotace nevyšla, bude se město podílet na 
realizaci postupným nákupem jednotlivých herních prvků. 
Ostatně takto jsme se již domluvili ve Starých Oldřůvkách, 
kde je v současné době objednána dvojitá houpačka se sklu-
zavkou a pískoviště, přičemž hned na jaře příštího roku tyto 
herní prvky nainstalujeme a uvedeme do provozu.

 Jsme velmi rádi, že ve všech třech místních částech aktiv-
ně fungují občanská sdružení, která se svou činností snaží
neustále zlepšovat život na obci, ať už vytvářením volnoča-
sových a kulturních aktivit, ale i různým zvelebováním pro-
středí. Tuto spolkovou činnost chceme i nadále podporovat 
nejen příspěvkem na činnost, ale i další pomocí jako např.
nákupem drobného vybavení, zajištěním různého materiálu
nebo poskytnutím techniky provozované Technickými služ-
bami. Za tuto obětavou práci ve svém volném čase a aktivi-
tu ve spolcích patří všem občanům veliké díky. 

Ing. Pavel Jílek, místostarosta města

Rada města
Text usnesení byl upraven v souladu se zákonem č. 101/2000 
Sb., o ochraně osobních údajů a o změně některých zákonů,
ve znění pozdějších předpisů. Občané uvedení v § 16 (občané 
České republiky s trvalým bydlištěm na území obce a fyzické 
osoby vlastnící na území obce nemovitost) a v § 17 (cizí stání 
občané, kteří jsou v obci hlášeni k trvalému pobytu, stanoví-
-li tak mezinárodní smlouva) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích
(obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, mají právo na
neupravený text usnesení, který je k dispozici na sekretariátu
vedení města, Halaškovo náměstí 2, Budišov n/Budišovkou.

dne 5. října 2016
(přítomno všech pět členů rady, jednání řídil Ing. Patrik 
Schramm, starosta města)
 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2016 č. 23 v pří-

jmové a ve výdajové části rozpočtu ve výši 1 621 824,74 Kč
o v příjmové části rozpočtu

0000 – 1111 – Daň z příjmů fyzických osob ze záv. činnos-
ti  +805 000 Kč
0000 – 1121 – Daň z příjmů právnických osob  

+731 824,74 Kč
0000 – 1361 – Správní poplatky  +85 000 Kč

o ve výdajové části rozpočtu
2212 – 6121 – Budovy, haly a stavby +461 671 Kč
2212 – 5169 – Nákup ostatních služeb +373 156,74 Kč
2169 – 6121 – Budovy, haly a stavby   +50 000 Kč
3412 – 5213 – Neinv. transfery nefi n. podnik. subjektům 

+500 000 Kč
2169 – 6130 – Pozemky +19 000 Kč
5311 – 6122 – Stroje, přístroj a zařízení +67 997 Kč
6310 – 5362 – Platby daní a poplatků SR +150 000Kč

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2016 č. 24 v pří-
jmové a ve výdajové části rozpočtu ve výši 160 450 Kč

o v příjmové části rozpočtu

0000 – 4111 – Neinv. přijaté transfery z všeob. pokl. správy
+160 450 Kč

o ve výdajové části rozpočtu
6115 – 5909 – Ostatní neinvestiční výdaje j. n. +160 450 Kč

dne 24. října
(přítomni 4 členové rady města, omluven Ing. R. Kyncl, další 
přítomní: MP - M. Baroň, MěÚ - Ing. H. Dlouhá, M. Zatlouka-
lová, jednání řídil Ing. Patrik Schramm, starosta města)
 doporučuje zastupitelstvu města vykoupit do majetku měs-

ta nemovitosti: pozemek parcela č. 3444/3 ostatní plocha
– ostatní komunikace o výměře 752 m2, k.ú. Budišov nad 
Budišovkou za cenu v místě obvyklou, pozemek parcela
č. 4229 TTP o výměře 4 263 m2, k.ú. Budišov nad Budišov-
kou za cenu 10 Kč/m2,

 schvaluje zveřejnění záměru města na propachtování po-
zemků v majetku města následně:

o Katastrální území Budišov nad Budišovkou:
parcela č. 3814 TTP o výměře 16 528 m2

o Katastrální území Staré Oldřůvky:
parcela č. 2322 ost. plocha o výměře cca 3 949 m2

 bere na vědomí zprávu o připravenosti města na zimní ob-
dobí 2016/2017, schvaluje Plán zimní údržby pro období
2016/2017 a schvaluje Nařízení města č. 1/2016 o rozsa-
hu, způsobu a lhůtách odstraňování závad ve schůdnosti
a sjízdnosti místních komunikací,

 doporučuje zastupitelstvu města schválit Zprávu o čin-
nosti Základní školy Budišov nad Budišovkou za rok 
2015/2016,

 doporučuje zastupitelstvu města schválit přijetí neinvestič-
ní dotace určené na úhradu výdajů jednotky SDH města Bu-
dišov nad Budišovkou v roce 2016 od Moravskoslezského 
kraje v celkové výši 151 030 Kč,

 schvaluje zveřejnění záměru města na směnu pozemků ná-
sledně:
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o Katastrální území Budišov nad Budišovkou:
do vlastnictví města Budišov nad Budišovkou postoupit 
z vlastnictví zem. spol. EUREPOL, spol. s r.o. nemovitosti:
parcela č. 282/7 TTP o výměře 2 219 m2,
parcela č. 282/6 ostatní plocha o výměře 903 m2,
do vlastnictví zem. spol. EUREPOL, spol. s r.o. postoupit 
z vlastnictví města Budišov nad Budišovkou nemovitosti:
parcela č. 4067 role o výměře 28 447 m2,
parcela č. 4084 role o výměře 7 011 m2,
parcela č. 4036 TTP o výměře 8 880 m2,

 schvaluje Smlouvu o vykonání přezkoumání hospodaření 
obce za rok 2016 u města Budišov nad Budišovkou, s fi r-
mou Audit Team, s.r.o., se sídlem v Olomouci a pověřuje
starostu města podpisem smlouvy,

 schvaluje přiložený Plán inventur v rámci inventarizace ma-
jetku a závazků k 31. 12. 2016 pro město Budišov nad Bu-
dišovkou, pověřuje starostu města podpisem dokumentů 
vyplývajících z Plánu inventur, ukládá ředitelům příspěvko-
vých organizací realizovat inventarizaci majetku a závazků 
k 31. 12. 2016 v souladu s platnými právními předpisy 
a  vnitřními předpisy, ukládá ředitelům příspěvkových or-
ganizací předložit fi nančnímu a správnímu odboru výsledky 
provedené inventarizace majetku a závazků, vč. inventurních 
soupisů k 31. 12. 2016 v termínu do 6. 3. 2017, ukládá fi nanč-
nímu a správnímu odboru města předložit radě města výsled-
ky provedené inventarizace majetku a závazků k 31. 12. 2016 
za město a příspěvkové organizace v termínu do 30. 4. 2017,

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2016 č. 25 v pří-
jmové a ve výdajové části rozpočtu ve výši 3 329 764,58 Kč

o v příjmové části rozpočtu
0000 – 4152 – Neinv. přijaté transfery od mezinár. institucí 

+374 962,38 Kč
0000 – 4232 – Invest.přijaté transfery od mezinár. institucí 

+2 954 802,20 Kč
o ve výdajové části rozpočtu

6409 – 5901 – Nespecifi kovaná rezerva +3 329 764,58 Kč
 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2016 č. 26 ve vý-

dajové části rozpočtu ve výši 50 000 Kč ve výdajové části
rozpočtu
6409 – 5901 – Nespecifi kovaná rezerva -50 000 Kč
6409 – 5222 – Neinvestiční transfery spolkům +50 000 Kč

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2016 č. 27 ve vý-
dajové části rozpočtu ve výši 266 315 Kč ve výdajové části
rozpočtu
6409 – 5901 – Nespecifi kovaná rezerva -266 315 Kč
3299 - 5011 – Platy zaměstn. v prac. poměru + 127 050 Kč
3299 – 5021 – Ostatní osobní výdaje + 78 668 Kč
3299 – 5031 – Povinné pojistné na SZ a stát. polit. zaměst-
nanosti +44 163 Kč
3299 – 5032 – Povinné pojistné na veřejné zdravot. pojištění 

+15 899 Kč
3299 – 5038 – Zákonné pojišt. zaměstnavatele za zaměst-
nance +535 Kč

 doporučuje zastupitelstvu města schválit refi nancová-

ní úvěrů takto: ponechání úvěru se zůstatkem 0,6 mil. Kč 
+ nahrazení zbývajících tří jediným úvěrem ve výši 8,3 mil. 
Kč (splatnost úvěru 3/2021) dle přiloženého materiálu,

 doporučuje zastupitelstvu města schválit Smlouvu o vý-
půjčce movitých věcí mezi Základní školou Budišov nad 
Budišovkou, příspěvkovou organizací a městem Budišov 
nad Budišovkou dle přiloženého materiálu,

 doporučuje zastupitelstvu města schválit přiloženou žádost 
o částečnou úhradu úvěru poskytnutého Komerční bankou, 
a.s. na výstavbu sportovní haly v Budišově nad Budišovkou 
dle přiloženého materiálu v plné výši poskytnuté dotace,

 schvaluje výši dotace na úhradu výdajů na činnost nezisko-
vé organizaci Tělovýchovná jednota Spartak Budišov nad 
Budišovkou od 1. 1. 2016 do 31. 12. 2016 ve smyslu zákona 
o obcích dle přiloženého materiálu, schvaluje přiloženou 
veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace na úhradu výda-
jů na činnost pro neziskovou organizaci a pověřuje starostu 
města podpisem veřejnoprávní smlouvy,

 doporučuje zastupitelstvu města schválit veřejnoprávní 
smlouvy mezi Mateřskou školou Budišov nad Budišovkou, 
okres Opava, příspěvkovou organizací a městem Budišov 
nad Budišovkou, jejímž předmětem je poskytnutí návratné 
fi nanční výpomoci dle přiložené smlouvy,

 doporučuje zastupitelstvu města schválit darovací smlouvu 
mezi Fa Linaset Budišov nad Budišovkou a městem Budi-
šov nad Budišovkou, jejímž předmětem je fi nanční dar dle 
přiloženého materiálu,

 doporučuje zastupitelstvu města schválit přijetí dotace 
z Operačního programu Věda, výzkum a vzdělávání ve 
výši 11 911 817,25 Kč na projekt Podpora inkluzivního 
vzdělávání na Vítkovsku a doporučuje zastupitelstvu 
města pověřit starostu města podpisem Rozhodnutí o po-
skytnutí dotace č. 15_007/0000246-01,

 schvaluje dodatek č. 1 ke smlouvě mezi KARETOU s.r.o. 
a městem Budišov nad Budišovkou na akci „Rekonstrukce 
místních komunikací ve středu města Budišov nad Budišov-
kou“,

 doporučuje zastupitelstvu města schválit členství ve spol-
ku Sdružení obcí a neziskových organizací z.s., doporuču-
je zastupitelstvu města schválit členství ve spolku Sdružení 
obcí a neziskových organizací z. s. SONO, SONO pro Elena 
za účelem získání dotace na projektovou přípravu pro zámě-
ry obce z oblasti energetických úspor, kanalizace, vodohos-
podářství, ČOV a doporučuje zastupitelstvu města pověřit 
a zmocnit starostu města zástupcem v těchto spolcích,

 bere na vědomí zprávu o činnosti pečovatelské služby í
poskytované Charitou Odry v Budišově nad Budišovkou za 
období  r. 2015 a 1. 1. 2016 – 31. 8. 2016 včetně vyúčtování 
dotace poskytnuté městem Budišov nad Budišovkou,

 bere na vědomí informace o zajišťování bezpečnosti í
v Budišově nad Budišovkou a o činnosti Městské policie 
Budišov nad Budišovkou, schvaluje nákup měřičů rychlosti 
motorových vozidel a ukládá místostarostovi města zajistit 
nákup měřičů rychlosti motorových vozidel.

Zastupitelstvo města
Text usnesení byl upraven v souladu se zákonem č. 101/2000 
Sb., o ochraně osobních údajů a o změně některých zákonů,
ve znění pozdějších předpisů. Občané uvedení v § 16 (občané 
České republiky s trvalým bydlištěm na území obce a fyzické 
osoby vlastnící na území obce nemovitost) a v § 17 (cizí stání 

občané, kteří jsou v obci hlášeni k trvalému pobytu, stanoví-
-li tak mezinárodní smlouva) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích 
(obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, mají právo na 
neupravený text usnesení, který je k dispozici na sekretariátu 
vedení města, Halaškovo náměstí 2, Budišov nad Budišovkou.



BUDIŠOVSKÝ ZPRAVODAJ

7

dne 2. listopadu
(Přítomno 13 členů zastupitelstva města, omluveni: D. Seker-
ková, J. Rak, další přítomní: MěÚ – Ing. H. Dlouhá, G. Rohá-
čová, DiS., J Skalková, ZŠ – J. Vondrouš, Charita Odry – Bc. 
P. Kučerka, jednání řídil Ing. Patrik Schramm, starosta města)
 schválení programu, hlasování o každém bodu programu 

zvlášť, veřejně, zdvižením ruky
 bere na vědomí zprávu o činnosti pečovatelské služby 

a vyúčtování dotace organizace Charita Odry za rok 2015 
a I. pololetí 2016 a bere na vědomí předpokládaný rozpo-
čet střediska pečovatelské služby v Budišově nad Budišov-
kou na 4.Q/2016 a rok 2017,

 schvaluje refi nancování úvěrů k nahrazení stávajících 
dlouhodobých úvěrů jediným ve výši 8,9 mil. Kč (splat-
nost úvěru 3/2021) a pověřuje starostu města sjednáním 
smlouvy o refi nancování dlouhodobých úvěrů (dle při-
ložené nabídky fi remního bankéře ČSOB) a podpisem 
smlouvy,

 schvaluje přiloženou žádost o částečnou úhradu úvěru po-
skytnutého Komerční bankou, a.s. na výstavbu sportovní 
haly v Budišově nad Budišovkou dle přiloženého materiálu, 
schvaluje variantu splácení jistiny (zůstatku) úvěru na období 
7 let při sjednání dodatku ke smlouvě o úvěru a pověřuje sta-
rostu města podpisem žádosti a zajištění dodatku ke smlouvě 
o úvěru a předložení zastupitelstvu města ke schválení,

 schvaluje přijetí fi nančního daru ve výši 67 994 Kč od fi r-
my Linaset Budišov nad Budišovkou k zabezpečení spor-
tovních činností ve městě Budišov nad Budišovkou v roce 
2016, schvaluje darovací smlouvu mezi Fa Linaset Budišov 
nad Budišovkou a městem Budišov nad Budišovkou a po-
věřuje starostu města podpisem darovací smlouvy,

 schvaluje poskytnutí návratné fi nanční výpomoci Mateřské 
škole na předfi nancování projektu Zkvalitnění předškolní-
ho vzdělávání ve výši 82 000 Kč, schvaluje veřejnoprávní 
smlouvu mezi Mateřskou školou a městem a pověřuje sta-
rostu města podpisem veřejnoprávní smlouvy,

 schvaluje Smlouvu o výpůjčce movitých věcí mezi Základ-

ní školou a městem dle přiloženého materiálu a pověřuje
starostu města podpisem smlouvy,

 schvaluje smlouvu o zřízení služebnosti pro oprávněné-
ho Česká telekomunikační infrastruktura a.s., spočívající
v zajištění práv oprávněného související se stavbou 11010-
052920 CG5M_OPAV_OPYBR_OK, v jejímž rámci bude 
na pozemcích umístěno podzemní komunikační vedení
veřejné komunikační sítě; služebností bude zřízena parcela
č. 4449 a 4488, k. ú. Budišov nad Budišovkou; služebnost 
se zřizuje za jednorázovou náhradu ve výši 1 210 Kč; pově-
řuje podpisem smlouvy starostu města,

 bere na vědomí informaci o elektronické dražbě, před-í
mětem které budou nemovitosti: pozemek parcela č. st. 61
zastavěná plocha a nádvoří o výměře 144 m2, součástí je
stavba s č. p. 30, obč. vyb. a pozemek parcela č. st. 62 zasta-
věná plocha a nádvoří o výměře 425 m2, součástí je stavba 
s č. p. 29, obč. vyb., obec a k.ú. Budišov nad Budišovkou; 
schvaluje účast města na elektronické dražbě a stanoví zá-í
stupcem dražitele starostu města Ing. Patrika Schramma,

 schvaluje Zprávu o činnosti Základní školy Budišov nad 
Budišovkou příspěvková organizace za rok 2015/2016,

 schvaluje přijetí neinvestiční účelové dotace určené na po-
krytí výdajů k zabezpečení akceschopnosti jednotky SDH 
Budišov nad Budišovkou JPO II v roce 2016 od Moravsko-
slezského kraje v celkové výši 151 030 Kč,

 schvaluje přijetí dotace z Operačního programu Věda, vý-
zkum a vzdělávání ve výši 11 911 817,25 Kč na projekt 
Podpora inkluzivního vzdělávání na Vítkovsku a pověřuje
starostu města podpisem Rozhodnutí o poskytnutí dotace
č. 15_007/0000246-01,

 schvaluje členství ve spolku Sdružení obcí a neziskových 
organizací z. s. SONO, SONO pro Elena, schvaluje člen-
ství ve spolku Sdružení obcí a neziskových organizací pro 
Elena z.s. za účelem získání dotace na projektovou přípravu 
pro záměry obce z oblasti energetických úspor, kanalizace, 
vodohospodářství, ČOV a pověřuje a zmocňuje starostu 
města podpisem v těchto spolcích.
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Město Budišov nad Budišovkou dle vyhlášky č. 1/2015 umož-
ňuje svým občanům třídit následující komodity odpadů: plast 
a tetrapaky, papír, sklo, drobné kovy, bio odpad, velkoobjemný 
odpad, elektro odpad, textil a nebezpečný odpad. 
Tříděný odpad (tedy plast, papír, sklo) mají občané města mož-
nost odevzdat do určených barevných kontejnerů o objemu 
1 100 l. Tyto kontejnery, které máme formou výpůjčky od fi r-
my EKO-KOM, jsou rozmístěny po městě a místních částech 
v celkovém počtu 36 kusů na sklo, 20 kusů na papír a 30 kusů 
na plast. Dále mají občané města možnost třídit komoditu plast 
a papír do pytlů o objemu 120 l, které si mohou vyzvednout na 
Městském úřadě, Partyzánská 229, v kanceláři č. 9. 
V roce 2015 se v našem městě vyprodukovalo celkem 1 167,5 tun
odpadu. Největší podíl zaujímá komunální odpad, který se 
nám ovšem díky třídění daří snižovat. Na 1 osobu spadá 245 kg
vyprodukovaného komunálního odpadu za rok (tedy 20 kg/mě-
síc/osobu). Velký úspěch slaví bio odpad, jehož svoz je hoj-
ně využíván. V loňském roce bylo celkem občany odevzdáno 
164 tun bio odpadu. 
Velkoobjemný odpad měli obyvatelé města možnost v období 
od dubna do listopadu odevzdat ve Sběrně druhotných surovin, 
na adrese Nábřeží 39. V místních částech města Budišov nad 
Budišovkou byly v měsíci květnu umístěny kontejnery na vel-
koobjemný odpad, které byly maximálně využity. Celkem se 
v loňském roce vyprodukovalo 117 tun velkoobjemného odpa-
du. V roce 2015 proběhly mobilní svozy nebezpečného odpa-
du, elektra odpadu a textilu. Svoz nebezpečného odpadu městu 
zajišťuje dvakrát ročně fi rma SMOLO Services, s.r.o. Během 
těchto svozů bylo odevzdáno 3,2 tuny nebezpečného odpa-
du. Mobilní svozy textilu a elektra provádí fi rma LH Trans. 
Obyvatelé města mají možnost dále tyto komodity odevzdat 
do daných kontejnerů, které jsou rozmístěné po městě a v jeho 
místních částech. Elektro odpad je dále odevzdán kolektivním 
systémům Asekol a Elektrowin. V roce 2015 bylo odevzdáno 
13 tun vysloužilého elektra. Textil vyváží z daných kontejnerů 
fi rma TextilEco, a.s. Veškeré takto sesbírané oděvy putují do 
třídírny oděvů v Boskovicích. V třídírně jsou oděvy pečlivě tří-
děny a následně obchodně realizovány pro využití v textilním, 
automobilovém, strojírenském a stavebním průmyslu i mimo 
území České republiky. Část těchto oděvů je darována nezis-

kovým organizacím pro pomoc potřebným. Firma TextilEco, 
a.s. celkem využila 2,7 tun textilu z našeho města. 
Velkou kapitolou odpadového hospodářství je tříděný odpad. 
V roce 2015 bylo celkem vytříděno 145 tun separovaného od-
padu – 58 tun plastu, 48 tun papíru a 39 tun skla.  Z celkového 
množství komodity plastu a papíru, které je možno odevzdá-
vat v pytlích v rámci systému čárových kódů, bylo odevzdáno 
61 tun, tedy 17 690 pytlů.  Do systému čárových kódů bylo 
v loňském roce zapojeno 693 účastníků, kteří v letošním roce 
uplatnili úlevu v celkové výši 202 339 Kč. Plast a sklo je 
následně prodáno fi rmě Nehlsen, s.r.o. Za celkové množství 
96,35 tun odpadu město obdrželo 62 840 Kč. Firma Ritschny, 
s.r.o. odebírá papír. Za celkové množství 48,36 tun město zís-
kalo částku ve výši 20 918 Kč. Za zajištění zpětného odběru 
a využití odpadů z obalů město v loňském roce obdrželi odmě-
nu od EKO – KOMU v celkové výši 428 276 Kč.

Novinky
Ve spolupráci s fi rmou EKO-KOM jsme pro občany města 
vytvořili brožuru odpadového hospodářství, která bude obsa-
hovat všechny důležité informace o systému odpadového hos-
podářství, včetně svozového kalendáře. Tuto brožuru si budou 
moci občané vyzvednout na Městském úřadě, Partyzánská 
229, v kanceláři č. 9, popřípadě v kanceláři č. 2, a to od polo-
viny prosince 2016.
V měsíci říjen bylo Městu Budišov nad Budišovkou oznáme-
no fi rmou NEHLSEN, s.r.o., že z důvodu nevyužití směsného 
plastu, které od města odebírají, jsou nuceni snížit výkupní 
cenu o 80 % z celkové částky. Bohužel jsme nuceni na tuto si-
tuaci zareagovat, a proto bude předložen Radě a Zastupitelstvu 
města návrh na snížení sazby slevy za naplněný pytel plastu 
z 10 Kč na 8 Kč. Doufáme, že účastníci systému čárových 
kódů budou i nadále třídit a tato skutečnost je neodradí.
Město Budišov nad Budišovkou si podalo žádost u kolektiv-
ního systému Asekol na tři kontejnery na elektro odpad. Tato 
žádost byla přijata kladně a do konce roku by mělo město ob-
držet tyto tři nádoby, které máme v plánu umístit v Podlesí, ve 
Starých Oldřůvkách a v Budišově nad Budišovkou.

Keramická popelnice
Jsme velmi rádi, že se můžeme s občany města podělit o ra-
dostnou novinku. Dne 8. listopadu v Červeném zámku v Hrad-
ci nad Moravicí proběhl již 12. ročník celokrajské soutěže 
„O keramickou popelnici“ v třídění papíru, plastu, skla a ná-
pojového kartonu v Moravskoslezském kraji. Do soutěže, kte-
rou každoročně pořádá Moravskoslezský kraj s Autorizovanou 
obalovou společností EKO-KOM, a.s., bylo zapojeno všech 
300 obcí a měst Moravskoslezského kraje. V samotné soutěži 
se hodnotila vykazovaná data v systému EKO-KOM. Šlo pře-
devším o množství vytříděných odpadů na jednoho obyvatele 
a počet tříděných komodit na území jednotlivých obcí a měst. 
Hodnocena byla navíc i hustota sběrné sítě nebo sběr kovo-
vých odpadů.
Naše město obhajovalo páté místo z loňského roku v kategorii 
měst v počtu obyvatel od 2 500 do 15 000 a bylo postaveno 
výzvě obhájit tuto pozici. To se díky Vám všem občanům, kteří 
odpad třídí, podařilo.

Marie Stránská, DiS., referent odboru BHSŽPVÚP
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Odpady všude, kam se podíváš...



Na konci října byla ukončena realizace projektu „Rekonstruk-
ce místních komunikací ve středu města Budišov nad Budi-
šovkou“. Tento projekt byl spolufi nancován z rozpočtu Morav-
skoslezského kraje částkou 280.000,- Kč. Celkové náklady na 
rekonstrukci činily 685.671,- Kč.
Stavebníkem byla fi rma KARETA s.r.o. Rekonstruovány byly 
tři místní komunikace o výměře 1.717 m². Nový asfaltový ko-

berec byl položen na ulici 
Mlýnská strouha od měst-
ského Muzea břidlice po 
příjezd ke školní jídelně, 
dále byla rekonstruována ulice Partyzánská od náměstí po ka-
menný most. Posledním úsekem bylo prostranství před budo-
vou Kulturního domu k faře a základní škole na ulici Horské.

V současné době vlastní Město Budišov nad Budišovkou 20 by-
tových domů. V těchto bytových domech se nachází 144 bytů, 
z toho 15 bytů je v Domě s pečovatelskou službou na ulici Pivo-
varská 317, 4 byty jsou bezbariérové v Domě s pečovatelskou 
službou na ulici Mlýnská 124 a 10 bytů je volných z důvodu ne-
vyhovujícího technického stavu. Město Budišov nad Budišov-
kou spravuje také 27 nebytových prostor, ať už kanceláří, pro-
dejen, prostorů pro služby pro obyvatele a skladové prostory.
Správu bytů a nebytových prostor vykonává Městský úřad Bu-
dišov nad Budišovkou, odbor bytového hospodářství, služeb, 
životního prostředí, výstavby a územního plánování. 
V těchto bytových domech žije 329 obyvatel, což je cca 11 % 
obyvatel Města Budišov nad Budišovkou. 
V současné době Město pronajímá ze svého majetku byty i ne-
bytové prostory na základě zveřejnění nabídky bytu či nebyto-
vého prostoru na úřední desce (fyzická úřední deska na Halaš-
kově náměstí č. p. 2 nebo na webových stránkách Města Budi-

šov nad Budišovkou) za předem stanovených podmínek. Žada-
telé o přidělení bytu/nebytového prostoru se mohou o přidělení 
bytu/nebytového prostoru ucházet na základě písemné žádosti, 
kterou podají ve stanoveném termínu na podatelnu Městského 
úřadu Budišov nad Budišovkou. O přidělení bytu/nebytového 
prostoru rozhoduje Rada města Budišov nad Budišovkou.
Bytový fond je již zastaralý, proto Město Budišov nad Bu-
dišovkou každý rok investuje nemalé fi nanční prostředky do 
oprav, ať už vnějšího kabátu domu (zateplení domu, výměna 
oken či dveří…), nebo do vnitřních částí domu či jednotlivých
bytů (opravy elektroinstalací, zednické práce, vodoinstalatér-
ské práce, stolařské práce atd.). 
Od 1. 1. 2017 dojde k navýšení nájemnéhok v městských by-
tech. Dle rozhodnutí Rady města Budišov nad Budišovkou
bude nájemné navýšeno o 5 %. Nájemné za 1 m2 podlahové
plochy bytu se zvýší ze současných 28,59 Kč/m2 na 30,02 Kč/
m2. Kateřina Bečicová

Městský úřad Budišov nad Budišovkou nemá odbor sociálních 
věcí, neboť je obcí 1. stupně. Nicméně sociální agendu zajišťu-
je referent sociálních věcí a také Sociální  komise rady města 
Budišov nad Budišovkou.
Sociální činnost spočívá v pomoci občanům, kteří se nachází 
v tíživé životní situaci. Jedná se především o starší zdravotně 
postižené občany, kteří nejsou sami schopni vyřídit si např. so-
ciální dávky, příspěvek na péči, doplatek na bydlení, žádost do 
domova důchodců, pečovatelskou službu apod.  Velkou část 
sociální činnosti představuje výkon veřejného opatrovnictví, 
kdy Město Budišov nad Budišovkou je v současné době usta-
noveno stálým opatrovníkem osmi osobám, které jsou uživa-
teli např. Chráněného bydlení, služby Podpory samostatného 
bydlení a Domova Letokruhy. Povinností veřejného opatrov-
níka je chránit zájem svěřených osob, udržovat s opatrovaným 
pravidelné spojení, a to v potřebném rozsahu a vhodným způ-
sobem. Musí též projevovat o opatrovance skutečný zájem, 
dbát o jeho zdravotní stav a starat se o naplnění jeho práv.

Pečovatelskou službu v našem městě dlouhodobě zajišťuje 
Charita Odry, která od 1. 10. 2016 ukončila činnost rozvozu 
obědů. Tuto službu nyní zajišťuje Obec Svatoňovice a „Bis-
tro u Aničky“ v Budišově nad Budišovkou, provozované paní 
Annou Dryšlovou. Další úkony pečovatelské služby jsou za-
chovány.
Sociální komise napomáhá občanům řešit nepříznivou byto-
vou situaci, spolupracuje přitom s  odborem bytového hospo-
dářství, dále pak navštěvuje opatrovníky ustanovené soudem, 
kteří pečují o osoby omezené ve svéprávnosti, kdy na základě 
žádostí Okresního soudu v Opavě provádí  kontroly v domác-
nostech těchto osob, zda řádně vykonávají funkci opatrovníka. 
Je velkou výhodou, že předsedkyní sociální komise je zkušená 
zdravotní sestra, která má přehled o starších občanech a jejich 
problémech. Sociální komise úzce spolupracuje s Městským 
úřadem Vítkov - odborem sociálních věcí a odborem sociál-
ně právní ochrany dětí. Sociální komisi tvoří předsedkyně a tři 
členové. Jana Skalková, referent sociálních věcí 
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Rekonstrukce místních komunikací 
ve středu města Budišov nad Budišovkou

Informace z „byťáku“

Sociální záležitosti

!!! DAŇ !!!
Z NEMOVITOSTI

Městský úřad oznamuje, že dne 12. 1. 2017 od 8.00 do 15.00 hodin
budou v Kulturním domě v Budišově nad Budišovkou v klubovně č. 1

přítomny pracovnice fi nančního úřadu z Opavy a budou vybírat daňová přiznání k dani z nemovitosti za rok 2016. 
Bližší informace Vám poskytne paní Zatloukalová z MÚ Budišov n. B.
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S účinností od 1. 1. 2017 byly schváleny nové ceny vodného a stočného, a to:
 Voda pitná (vodné) 36,01 Kč/m3 (bez DPH) 41,41 Kč/m3 (včetně 15 % DPH)
 Voda odvedená (stočné) 32,45 Kč/m3 (bez DPH) 37,32 Kč/m3 (včetně 15 % DPH)

Výměnu poškozeného vodoměru
platí zákazníci, kteří za něj nesou
odpovědnost.
Ostrava 16. 11. 2016 – Před zimou
a v jejím průběhu je kromě pečli-
vého zazimování zahrady a domu nutné se zaměřit také na 
to, jak zajistit před mrazem domovní vodoměr. Nepodce-
ňujme tato opatření. Vyhneme se nepříjemným situacím, 
které mohou mít kromě našeho pohodlí negativní dopad 
také na naši peněženku.

Kroky, které je nutné podniknout, do značné míry závisí na 
tom, kde je daný vodoměr umístěný. „Pokud je vodoměr umís-
těný ve venkovním prostoru v šachtě, je potřeba zkontrolovat 
její pečlivé uzavření tak, aby nedocházelo k  zbytečnému pro-
chlazování vnitřního prostoru šachty. Pokud se potrubí a vo-
doměr nacházejí v hloubce, kde mohou zmrznout, je nezbytné 
opatřit poklop tepelnou izolací. Je možné použít například po-
lystyren nebo minerální izolační vatu – nikoliv však skelnou,“
vysvětluje vedoucí oddělení vodovodů společnosti SmVaK 
Ostrava Roman Bouda.
Pokud je vodoměr umístěný uvnitř nemovitosti, je vhod-
né zabránit vystavení vnitřní instalace a vodoměru účinkům 
mrazu například vnější tepelnou izolací. Je potřeba zkont-
rolovat, zda nemůže mrazivý vzduch pronikat k vodoměru 
například otevřeným, případně rozbitým sklepním oknem. 
Teplota v daném prostoru by se měla dlouhodobě pohybo-
vat nad bodem mrazu. Potrubí vnitřních rozvodů je vhod-

né obalit izolačním materiálem.
„K poškození vodoměru může dojít 
také v případě, když se někdo sna-
ží zamrzlou vnitřní instalaci včetně 
vodoměru rozmrazovat vysokou tep-

lotou – například horkovzdušnou pistolí nebo otevřeným oh-
něm. Tento extrémní zásah většinou vede k tomu, že vodoměr 
zůstane nefunkční a je nutné ho vyměnit. Poškození plastových
částí vodoměru vysokou teplotou při jeho ohřevu je zjistitelné 
po jeho demontáži,“ popisuje Bouda.
Všechny vyjmenované případy poškození vodoměru mají ne-
gativní fi nanční dopad na zákazníka, od něhož společnost Sm-
VaK Ostrava v daném případě vyžaduje náhradu škody spočí-
vající ve výměně poškozeného vodoměru. Zákazníci totiž plně
odpovídají za jeho zabezpečení. Celková částka se pak odvíjí
od aktuální prodejní ceny daného typu vodoměru a času po-
třebného pro jeho montáž. Přesáhne však částku 2 000 korun.
Před zamrznutím je třeba chránit také vodovodní přípojku. Zá-
kladním faktorem je to, aby byla dodržena takzvaná nezámrzná
hloubka, kde se doporučuje jako minimální krytí potrubí jeden
metr, ve zpevněných plochách až do 150 centimetrů. Kritic-
kým místem jsou zde místa venkovních uzavíracích armatur,
místa se sníženým krytím (např. přechody vodních toků), sou-
běhy s potrubím dešťových kanalizací, apod.

Mgr. Marek Síbrt, mluvčí,
Severomoravské vodovody a kanalizace Ostrava a.s.

28. října 1235/169, Mariánské Hory, 709 00 Ostrava.
tel. 725 500 509

SmVaK informuje

Zabezpečme vodoměry před zamrznutím!

Oznámení o uzavření městského úřadu během vánočních svátků:
Ve dnech 23. 12. 2016 a dále 27. – 30. 12. 2016

bude městský úřad pro veřejnost uzavřen.
Prosíme občany, aby si veškeré plánované záležitosti vyřídili v dostatečném předstihu.

Úřední hodiny Městského úřadu Budišov nad Budišovkou
Pondělí a středa:

úřední hodiny 8,00 - 11,30 h. 12,00 - 17,00 hod.
V neúředních dnech 

v úterý, čtvrtek 7,30 - 11,30 h., 12,00 - 14,30 
a v pátek 7,30 - 11,30 h., 12,00 -13,30 h.

je možné vyřídit všechny záležitosti jako v úředních dnech, 
pokud je přítomen příslušný pracovník, nebo ten, který jej zastupuje.

V neúřední dny nemusí být pracovníci přítomni z důvodu školení,
vyřizování dotací a úředních záležitostí apod.
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Vážený pane starosto, vážená rado města,
vážení zastupitelé města a vážení občané 
města Budišov nad Budišovkou.

Dovolte nám, abychom vám všem tímto poděkovali za podpo-
ru a spolupráci v rámci schválení našeho záměru, a to zakou-
pení nemovitosti (základní školy - školní družiny) s možností 
vybudování Komunitního bydlení pro seniory v Budišově nad 
Budišovkou. V tomto objektu najde svůj nový domov mini-
málně 12 a více seniorů. V bytovém domě bude mimo 12-ti  
bytových jednotek vybudována také jedna společenská komu-
nitní místnost, kde budou mít naši senioři možnost setkávat se 
u různých společenských událostí.
Startu tohoto projektu předcházela spousta práce a času (cca 
rok a půl příprav). Nyní musíme konstatovat, že se tato prá-
ce zúročila a dne 1. 10. 2016 jsme zdárně předali staveniště. 
Smlouvu o dílo jsme podepsali se společností VHH THER-
MONT, s.r.o. Olomouc, zastoupenou jednatelem společnosti, 
panem Danielem Hrubanem. Poté ihned začala realizace pře-
stavby této budovy na již zmíněný KoDuS (Komunitní Dům 
Seniorů) s dotací z MMR (Ministerstvo pro místní rozvoj) ve 
výši 7 200 000 Kč a další vlastní investicí naší společnosti 
BYTY pro SENIORY, s.r.o. ve výši 2 800 000 Kč. Celková in-
vestice v rámci tohoto projektu je tedy ve výši 10 000 000 Kč,
bez vstupních pořizovacích nákladů na zakoupení nemovi-
tosti, bez uhrazení daně z nabytí, bez projekčních nákladů 
a nákladů na vyřízení dotace. Práce v rámci přestavby jsou již 
tedy v plném proudu a dokončení předpokládáme v červenci 
až srpnu 2017. Podle smlouvy o dílo je nejzazší termín pře-
dání díla a kolaudace do konce září 2017. To tedy znamená, 
že první obyvatelé tohoto krásného bydlení pro seniory, kte-
ré je řešeno plně bezbariérově (včetně výtahu z přízemí až do 
3. patra), což věříme, že ocení každý z budoucích nájemní-
ků i jejich návštěvy, najdou své bydlení od října až listopadu 
2017, na Vánoce 2017 již tedy budou bydlet v novém.
V případě zájmu občanů Budišova nad Budišovkou a přileh-
lého okolí o bydlení v tomto nově a moderně vybudovaném 
Komunitním centru pro Seniory, se může již nyní kdokoliv 

přihlásit o tuto možnost bydlení, na e-mailové 
adrese info@byty-pro-seniory.cz. Průběžně pak 
budeme všem těmto zájemcům zasílat potřebné 
informace týkající se časového průběhu výstav-

by, před kolaudací si již můžou prohlédnout jednotlivé byty, 
společenskou místnost a také zahradu, kde bude vystavěn pro-
stor pro odpočinek, posezení a grilování pod letní pergolou,
včetně parkovacího stání pro 6 vozidel.
Děkujeme také celému našemu týmu, který se spolupodílel na 
přípravě našeho záměru. Jmenovitě panu Ing. arch. Karlu Ko-
márkovi, který připravil urbanisticko-architektonickou studii 
a projektovou dokumentaci.  Dále bychom chtěli poděkovat paní 
Ing. Lucii Žůrkové a její kolegyni paní Ing. Monice Hruškové, 
které nám pomohly s přípravou a vyřízením dotace z MMR.
V rámci celého procesu nám nejvíce pomáhal bývalý starosta 
pan Ing. Rostislav Kyncl, dále současný starosta pan Ing. Pat-
rik Schramm a v neposlední řadě vedoucí odboru výstavby pan
Pavel Malec, a za to jim patří z naší strany velké poděkování.
Dovolte nám na závěr, abychom popřáli tomuto projektu hodně 
štěstí a provozuschopnosti. Jsme přesvědčeni o tom, že je to ve-
lice vydařená akce. Splníme tak sen některým našim seniorům, 
a to důstojné dožití podzimu svého života v pěkném prostředí. 
I když žijeme od svých 18-ti let v Opavě (více než 24 let), což 
je převážná část našeho života, tak nezapomínáme na to, kde 
máme své kořeny. V této škole jsme začínali s naším prvním 
vzděláním, zde jsme chodili do první třídy a do školní družiny. 
Jsme rádi, že jsme mohli zrealizovat svůj sen a vybudovat tak 
Komunitní bydlení pro seniory právě v této krásné budově.
Přejeme vám všem krásné prožití vánočních svátků a do nové-
ho roku 2017 vám všem přejeme mnoho štěstí, lásky, pohody,
klidu a především nejvíce hodně moc zdraví.

Jaroslav Pírek  - majitel a jednatel společnosti
a Lenka Pírková - majitelka a jednatelka společnosti

BYTY pro SENIORY, s.r.o.,
náměstí Republiky 496/8, 746 01 Opava

Tel.: 602 557 767 a 606 917 124
e-mail: info@byty-pro-seniory.cz

web: www.byty-pro-seniory.cz

Byty pro seniory

 3. 10. 2016, 18.00 hod. - přijato
oznámení o odstaveném osobním
vozidle v prostoru sídliště. Vozidlo
je údajně poškozené a není opatře-
no registračními značkami. Osoba
uváděla podezření, že se jedná o od-
cizené vozidlo. Kontrolou na místě
byl zjištěn majitel výše uvedeného
vozidla. Ten uvedl, že vozidlo není
pojízdné. Proto čeká na odtahovou
fi rmu, která zajistí ekologickou likvidaci vraku.

 7. 10. 2016, 18. 00 hod. - při kontrole města hlídka zjis-
tila ležícího bezvládného muže na schodech u vchodu do 

nákupního střediska. Jelikož byl muž v podnapilém stavu, 
ale nebyl v ohrožení života, ani nijak nenarušoval veřejný 
pořádek, byl hlídkou převezen do místa bydliště, kde si jej 
převzali příbuzní.

 13. 10. 2016, 17.30 hod. - přijetí oznámení o ležící osobě
ve středu města. Na místě bylo zjištěno, že osoba nekomu-
nikuje, navíc se nepodařilo najít nikoho, kdo by se o tuto
postaral a převzal za ni zodpovědnost. Z tohoto důvodu byla
převezena na PZS Opava k vystřízlivění.

 16. 10. 2016, 17.30 – 19.00 hod. - zajištění místa dopravní
nehody na výjezdu z Budišova ve směru na Guntramovice 
– osobní vozidlo v Budišovce. Součinnost s ostatními slož-
kami IZS.

ZPRÁVY MĚSTSKÉ POLICIE
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Jistě se mnozí z Vás diví, proč lesů v Budišově a jeho okolí
ubývá, proč narůstá doprava spojena s transportem vytěženého
dříví, která znepříjemňuje život v obci. Často slýcháváme, že
v době, kdy byly lesy v restitučním řízení vydány Městu Bu-
dišov, byl jejich zdravotní stav v lepší kondici, což se však za
posledních dvacet let změnilo. Co k tomuto asi přispělo?

- Dlouhodobý pokles srážek, v kombinaci s vysokou teplo-
tou ve vegetačním období.

- Smrk, kterého nejvíce ubývá, zde nebyl původní dřevinou.
- Poškození půdy důsledkem dlouhodobého imisního zatí-

žení.
- Nástup kůrovce a skutečné odumírání porostů.

Díky vysokým těžbám vzniká velký nárůst zalesňovacích prací
a následná péče o nově založené porosty, která je náročná jak 
po stránce organizační, tak fi nanční.
V letošním roce bylo vysazeno v jar-
ním a podzimním období 248 000 sa-
zenic lesních dřevin a nemalé nákla-
dy jsme vynaložili na následnou péči
o založené porosty, a to postřiky, vy-
žínání, oplocování a prořezávky, které
nám ukládá lesní zákon. Náklady na
tyto činnosti jsme hradili z tržeb za
prodej dříví, nemalou částkou však 
také přispívají dotační tituly, na kte-
rých se snažíme aktivně podílet. Zís-
kali jsme dotaci na obnovu lesa a po-

dali žádost o dotaci z programu rozvoje venkova na pořízení les-
ní techniky. K nejvyšším nákladům na obnovu lesa však nadále 
patří nákup lesních sazenic, a proto bychom se chtěli zaměřit na 
zvýšení podílu vlastní produkce až do míry soběstačnosti. V dů-
sledku toho byl v areálu lesní školy vybudován fóliovník, který 
poslouží k urychlení produkce vlastních sazenic. Druhý fóliov-
ník bude dokončen v jarním období příštího roku.
Dále pečujeme o plantáž vánočních stromků. Letos jsme do
této plantáže dosadili 500 ks. nových sazenic. Plantáž byla
založena teprve před dvěma lety, a proto očekáváme produkci
v rozmezí 4 – 6 let.
Další služby, které pro občany zajišťujeme je zprostředkování 
palivového dříví, pořez kulatiny a výroba řeziva na městské pile.
V polovině srpna letošního roku odešel do důchodu pan Ing. 

Miroslav Dušek, jednatel společnos-
ti, kterému bychom tímto za jeho
obětavou práci v lesnictví chtěli
poděkovat. V současné době má or-
ganizace 9 stálých zaměstnanců, na
některé sezónní práce jsou najímány
osoby samostatně výdělečně činné.
Také jim všem bych chtěl za jejich
práci poděkovat a do Nového roku
popřát mnoho štěstí a úspěchu při
obnově budišovských lesů.
S pozdravem „Lesu zdar“ 

Ing. Josef Klus, jednatel

LESY A TECHNICKÉ SLUŽBY

Zpráva o činnosti Lesů Budišov nad Budišovkou s.r.o. 
za rok 2016

 18. 10. 2016, 10.30 hod. - poskytnutí součinnosti PČR OO 
Vítkov – zajištění důkazů. Záznamy z kamerového systému 
k události ze dne 16. 10. 2016 v nočních hodinách – výtrž-
nost a poškození cizí věci. K tomuto došlo v jedné z resta-
urací ve středu města a posléze na veřejném prostranství.
20.15 hod. - oznámeno údajné pojíždění osobního vozidla 
šedé barvy. Dle oznamovatele řidič vozidla není držitelem 
řidičského oprávnění. Vozidlo ani řidiče se hlídce nepoda-
řilo dohledat. 

 19. 11. 2016, 11.00 hod. - řešení oznámení - slovní napade-
ní a výhrůžky mezi osobami. Věc byla předána Komisi pro
projednávání přestupků.

 20. 10. 2016, 17.15 hod. - majitel rodinného domu zjistil 
poškození okapů na svém domě – ul. Partyzánská. Šetřením 
na místě bylo zjištěno, že svody na domě jsou patrně poško-
zeny vozidlem. Místo události není chráněno kamerovým
systémem. Hlídce se rovněž nepodařilo zjistit ani případné-
ho svědka události.

 21. 10. 2016, 20. 00 hod. - prověření alarmu. Na základě te-
lefonické žádosti majitele nemovitosti hlídka MP provedla
kontrolu rekreačního objektu v katastru Starých Oldřůvek. 
Po příjezdu na místo bylo zjištěno, že se jedná o falešný po-
plach. Majitel, který se v té době nacházel mimo Budišov, 
byl o situaci telefonicky informován.

 1. 11. 2016, 14.30 hod. - přijato oznámení manželů, kteří 
uváděli, že jsou neustále obtěžováni svým dospělým sy-
nem. Tento s nimi nežije ve společné domácnosti a trvají 
na tom, aby jejich byt opustil. Po příjezdu na místo udá-

losti hlídka MP osobu vykázala mimo dům.
 2. 11. 2016, 10.00 hod. - přijato oznámení o úniku plynu 

v blízkosti jedné z provozoven na náměstí Republiky. Zajiš-
tění místa události, přivolání Poruchové služby.

 4. 11. 2016, 20.15 hod. - přijetí telefonického oznámení 
o fyzickém napadení mezi osobami v jedné z restaurací ve 
středu města. Na místě bylo zjištěno, že k napadení došlo na 
základě sporu o tzv. jukebox. Hlídka na místě věc vyřešila 
domluvou, přičemž fyzické napadení se nepotvrdilo. 

 11. 11. 2016, 10.30 hod. - přijato oznámení o poškození 
pozemků v Guntramovicích. K tomuto mělo dojít v souvis-
losti s pohybem těžkých nákladních vozidel převážejících 
dřevní kulatinu. Řešení události s dopravcem a majitelem 
pozemků. Zajištění důkazů na místě. Spor posléze skončil 
narovnáním mezi oběma účastníky.

 12. 11. 2016, 16.30 hod. - oznámeno vloupání do sklepních 
prostor v jednom z bytových domů na náměstí Republiky. 
Věc byla předána hlídce PČR OO Vítkov.
17.00 – 18.30 hod. - zajištění bezpečnosti účastníků průvo-
du sv. Martina.

Upozornění městské policie 
V souvislosti s přijatými podněty občanů provádí v současné 
době hlídky Městské policie Budišov nad Budišovkou měření 
rychlosti ve vybraných lokalitách Budišova, včetně jeho míst-
ních částí.
Měření rychlosti jsou prováděna namátkově v součinnosti 
s hlídkami Policie ČR. Baroň Milan, vedoucí strážník MP
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Nelekejte se, to není žádné přesunuté vyučování nebo trest za 
nepřinesený referát. To se jen 3. listopadu žáci 3. - 6. třídy na 
hodinku přesunuli do velmi příjemného prostředí té naší Šatla-
vy, aby si poslechli povídání paní spisovatelky Ivony Březi-
nové. Autorka nejdříve dětem povídala o sobě a potom jim 
odpovídala na otázky. Nejen pro malé, ale i pro nás velké bylo 
setkání co do informací hodně přínosné, taky nemůžeme vědět 

všechno. A že to byly informace zajímavé, svědčí to, že i jinak 
neposední raraši rušit zapomněli. Takže teď už víme, jak se
kniha tiskne, jak to chodí ve vydavatelství, jakou magickou
moc má titul knihy a že se třeba dá napsat příběh k hotovým
obrázkům. A jak besedu zhodnotila Vanesa ze šestky: „Paní
spisovatelka nám vyprávěla o tom, jak se dostala k psaní knih.
Bylo to velmi zajímavé.“ Opravdu bylo. Mgr. Lenka Galová

Žáci sedmé třídy dostali za úkol přemýšlet a psát o přátelství. 
Zdálo by se, že toto krásné slovo stále více ztrácí na významu, 
ale texty Aničky a Kláry dokazují, že jim určitě není lhostejné 
kamarádství s lidmi ani s přírodou. Posuďte sami:
Přátelství (A. Bernfeldová): Budu vám vyprávět příběh o jed-
né holce jménem Kamila, která si prožila hodně těžké chvíle, 
protože byla šikanovaná a neměla žádné kamarády. Šikanovali ji 
za to, že měla bohatší rodiče a dobré známky. Jednou jí její spo-
lužačka nemohla vystát, že měla lepší známky než ona, a kopla 
ji tak silně do boku, že Kamila měla dlouho problémy se seze-
ním. Po čase to však spolužačce došlo, hodně ji to mrzelo, šla se 
Kamile omluvit a bylo jí to moc líto. Kamila to po čase pocho-

pila, obě holky se skamarádily a za nějakou dobu se z nich staly
nejlepší kamarádky. Hodně spolu prožily a měly se moc rády!
Vlk a pes (K. Faturová): Už dávno v dobách chudých pod-
daných a pyšných vladařů chovali lidé psy jako pomocníky
a hlídače stád před vlky. V malém stavení žila rodina se starým
psem Azorem. Jeho pán už chtěl Azora prodat: „Jsi už moc
stár na to, abys uchránil stádo,“ říkával. Azor se velmi trápil.
Nechtěl opustit rodný statek a rodinu. Jednoho dne, ráno na
pastvě, se ke stádu přiblížil vlk. Azor byl však pozorný a vlka
si povšiml. Chtěl se na něj vrhnout, když vtom vlk zanaříkal:
„Nech mi prosím jednu ovci, nemám čím nakrmit rodinu, sám
hlady šilhám.“ Azor mu ji teda přenechal, ale ne proto, že by

Vážení spoluobčané, dovolte mi, abych v několika následují-
cích větách doplnil článek paní Stránské, který uvádí přehled 
údajů o stavu, třídění a množství použitelných odpadů k recy-
klaci, které jsme dokázali v našem městě vytřídit v předchozím 
období.
Naše město má zaveden systém tzv. čárových kódů, díky kte-
rému mohou občané aktivně čerpat pobídky systému třídění 
odpadů v našem městě. Mimo tento systém existuje ve městě 
a přilehlých obcích několik desítek sběrných míst - „hnízd“, 
která jsou určena pro občany či subjekty, kteří nejsou aktiv-
ní v systému čárových kódů a chtějí třídit. V těchto sběrných 
místech jsou umístěny barevně rozlišené kontejnery, určené na 
sklo, papír a plast. Tyto jsou opatřeny i popisem, který upřes-
ňuje jejich určení. U těchto kontejnerů jsou zároveň umístěny 
také kontejnery na zbytkový směsný komunální odpad. Tedy 
na takový odpad, který nelze uplatnit v systému třídění produ-
kovaných odpadů.
Člověk by si řekl, jak prosté. Avšak i přes toto adresné, jasné 
a jednoznačné nasměrování produkovaného odpadu do sběr-
ných nádob se neustále potýkáme s realitou, kdy někteří občané 
našeho města nečiní rozdíl v barvě ani popisu na jednotlivých 
sběrných nádobách. V kontejnerech určených na jednotlivé tří-
děné komodity se neustále objevují i odpady úplně jiného cha-
rakteru, převážně odpady patřící do směsného komunálního 
odpadu. Osoby, které takto činí, bohužel často znehodnocují 
úsilí ostatních obyvatel města, kteří respektují určení sběrných 
nádob. Tato situace nás pak nutí při pravidelném svozu kontej-
nerů přetřiďovat jejich obsah a nežádoucí složku z obsahu od-
straňovat. Tato činnost si vyžaduje nemalé množství vynalože-
ných nákladů a úsilí pracovníků naší organizace. Firmy, které 
dále nakládají s tříděným odpadem, by nám obsah kontejnerů 
bez přetřídění nepřevzaly a veškeré úsilí související s tříděním 

by bylo tedy zbytečné. Pokud fi rma, která následně distribuuje 
tříděný odpad, zjistí, že je tříděn špatně nebo je dokonce smí-
chán s jiným odpadem, dodávku nepřevezme, nebo převezme, 
ale fi nanční zvýhodnění pro město je o poznání menší nebo 
v horším případě žádné. A to všechno jen díky lidem, kterým je 
jedno, jaký kontejner k odložení svého odpadu použijí.
Je realitou, že pokud domácnost třídí (ne vždy to prostorové 
dispozice všem umožňují), tak to, co zůstane pro tzv. směs-
ný komunální odpad, je již jen pouhým zlomkem z celkového 
množství produkce odpadu v domácnosti. Zní to až neuvě-
řitelně, ale je to opravdu tak. V případě, že by se podstatná 
část občanů města a přilehlých obcí aktivně podílela na třídění 
odpadů, měla by tato skutečnost dvojí pozitivní efekt. Utržili 
bychom více odměn pro město za odevzdaný tříděný odpad, 
který je určený k dalšímu zpracování, ale také bychom hradili 
podstatně méně peněz za uložení zbývajícího směsného komu-
nálního odpadu na skládku.
Pokud se občané, kteří netřídí, nad obsahem předchozích řád-
ků alespoň na chvíli zamysleli, jsme na dobré cestě. Třídění 
totiž nebolí.

Za Technické služby města Budišov nad Budišovkou,
příspěvková organizace 

Ing. Pavel Brodský, ředitel.

ŠKOLSTVÍ

Literatura ve vězení

Přátelství, mezilidské vztahy a sedmáci

Třídění nebolí



dal na vlkovy řeči, ale protože už byl sám slabý a o boj s vlkem
se ani nepokoušel. Večer šel jeho pán počítat ovce. Zle Azora
potrestal, když zjistil, že jedna ovce chybí. Druhý den přišel
vlk znovu. Azor vztekle zavrčel, ale vlk na to: „Přišel jsem ti
nabídnout pomoc, slyšel jsem, jak jsi naříkal, když tě člověk 
kvůli mně trestal. A chci ti poděkovat, bez tvé pomoci by moje
vlčata zahynula hlady. Mám plán, který zaručí, aby tě tvůj pán
neprodal.“ Na paloučku si zrovna hrálo malé děvčátko a bylo
slyšet matku: „Neviděl jsi, můj muži, naši Anetku?“ Vtom uvi-
dí vlka, který doráží na jejich vyděšenou holčičku. Vykřikne
hrůzou! Když vtom přiběhne Azor a snaží se vlka zahnat. Vlk 
na Azora mrkne a zmizí v lese. Celá rodina je šťastná a už ni-
kdo nechce Azora prodat.
Lidé, poučte se (K. Faturová): 
Když se opírám o jedno z tvých lesních dítek a hledím v dál
tvé duši… 
Daleko… Daleko od všech lidí…
Aspoň na chvíli… Chci býti zase jedno z tvých dětí.
Matičko, matičko, máti, dopřej léku tomu lidskému pléměti.
Dala jsi nám tolik! A my tobě nic.

Zvěři lesy, lesům vláhy, ptákům let. Svým lidským dětem celý svět.
My však tebou pohrdáme a na výkřiky a hrozby tvé nedbáme.
Jen pro chamtivost a hamižnost zhyne naše máti a spolu s ní
i její děti.
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Od 1. 11. 2016 má Základní škola v Budišově nad Budišov-
kou na poloviční úvazek svého školního psychologa. Školní
psycholog zde vykonává činnosti konzultační, poradenské,
diagnostické, metodické a informační, pracuje se žáky, pe-
dagogy i rodiči. Podílí se na vytváření programu poskyto-
vání pedagogicko-psychologických poradenských služeb ve
škole. Dále bude spolupracovat se specializovanými škol-
skými a dalšími poradenskými zařízeními, zejména peda-
gogicko-psychologickými poradnami, dále se zařízeními
a institucemi zdravotnickými a sociálními, s orgány státními

i nestátními, s organizacemi péče o děti a mládež apod.
Co konkrétně dělá školní psycholog? Může se jednat např.
o spolupráci s pedagogy při zápisu do první třídy, pomoc při 
výukových a výchovných problémech žáků, zjišťování sociál-
ního klimatu ve třídách a následnou práci se třídami, o skupi-
novou a komunitní práci s žáky, konzultace a besedy s rodiči,
pracovní semináře pro pedagogické pracovníky a v neposlední
řadě také o individuální případovou práci se žáky v osobních
problémech, krizovou intervenci a kariérové poradenství.

 Mgr. Kateřina Dobešová, školní psycholog

Ve středu 9. 11. 2016 se mohly všechny děti podívat do Mateř-
ské školičky ve Svatoňovicích. 
Čekala tu na ně spousta roztomilých strašidel, u kterých se pl-
nily důležité úkoly. Strašidelnou atmosféru vykouzlila sama
tma se spoustou svíček.  Aby se děti nebály, procházely školku
spolu se svými rodiči. Při startu dostaly strašidelnou starodáv-
nou mapu, podle které se musely dostat až do cíle. V cíli byla

přichystána odměna pro velké odvážlivce - u čerta Belzebuba
se podívaly na pohádku promítanou na zdi a pak ještě dostaly
balíček s dobrůtkami. Děti i rodiče odcházeli plni dojmů a zá-
žitků z krásného strašidelného večera. 
Ptáte se, jaká strašidla naši školku navštívila?
Měli jsme na návštěvě upíra, který dohlížel nad dětmi při 
skládání strašidelných obrázků, děsivého Jacka, který hlí-

Školní psycholog v ZŠ Budišov nad Budišovkou

Strašidelná školka



Dešti ani větru neporučíme, a tak naplánovat akci, při které 
se musíme zcela spolehnout na přírodu, není opravdu vůbec
jednoduché. Každý drak, aby létal, potřebuje jinou sílu větru. 
Počkat na ten správný vítr chce trpělivost a možná také zkuše-
nost, ale především velkou dávku štěstí.
Štěstí nám tentokrát opravdu přálo. Vítr foukal a my jsme 
mohli na kopci za Budišovem vidět různé, krásně barevné dra-
ky, kteří si ve větru spolu hráli. Letošní drakiáda, ale nebyla 
jen o pouštění draků, ale nově byly pro děti připraveny „dračí 
úkoly“. Velkou zábavou byla jízda na rudlu, při které se „zadý-
chali“ především rodiče. 

Odměnu v podobě malého dráčka pro všechny účastníky při-
pravily děti společně s učitelkami z naší MŠ. Odměněny však 
nebyly pouze děti, ale také někteří rodiče za své snažení při 
pouštění draků.
Akci společně s MŠ připravil a zajistil KRPŠ. Akce pořádané 
KRPŠ jsou již v našem městě známé a vždy hojně navštěvo-
vané a úspěšné. Proto touto cestou chceme poděkovat členům 
Klubu za možnost spolupráce na této akci a těšíme se případně 
na další. Poděkování patří také SDH za dohled nad celou akcí. 
DĚKUJEME  Bc. Zdeňka Sventková, učitelka MŠ

Jaro, léto, podzim, zima, každé roční období v nás vyvolává 
jiné emoce, každé je něčím kouzelné a ojedinělé. Někdo má 
rád jarní déšť a kvetoucí stromy, jiný horké léto u vody, pro 
někoho je nejkrásnější období podzim, kdy se příroda mění na 
paletu plnou barev, které jinde než v přírodě nenajdeme, a ne-
jen lyžaři milují zimu a čerstvě napadaný sníh. 

Začátkem října, když listí na javorech začínalo mít barvy 
slunce a červánků, proběhl v MŠ projekt, při kterém jsme vy-
užili hojnosti darů přírody. Projekt pod názvem „Haló, tady
brambůrek“.
Cílem tohoto projektu bylo využít toho,  co nám podzim nabí-
zí - ovoce a zeleniny nejen k učení, ale také k různým hrám. 

V rámci celého projektu 
se zpívalo, ochutnávalo, 
malovalo, cvičilo, tvořilo 
a to nejen děti, ale také 
rodiče se zapojili do tvo-
ření. Jejich výrobky tak 
jako výrobky dětí bylo 
možno vidět v prostorách 
mateřské školy. Kdo z vás 
si nestihl výrobky pro-
hlédnout, může tak učinit 
na webových stránkách 
mateřské školy http://
www.ms.budisov.cz/

Bc. Zdeňka Sventková, 
učitelka MŠ
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dal svůj slizový poklad. Za dveřmi se skrýval kostlivec a ten 
zkoušel, jakou mají děti paměť. Děti musely mít velkou od-
vahu a projít okolo duchů k dalším tajemným dveřím. Za 
dveřmi na ně čekaly dvě čarodějky, které schovaly pro děti 
dobroty do sklenek s různými materiály. Jejda to bylo strachu, 
co se ve sklenicích asi ukrývalo? To vědí jen čarodějky 
Poslední strašidlo bylo hodně tajemné. Skrývalo se za po-

sledními dveřmi a vynořovalo se ze tmy. Tím strašidlem byla 
stoletá mumie, která se přišla podívat se svým kamarádem 
netopýrem na školku, ale netopýr se jí ztratil a děti pomáhaly 
mumii jej najít.
Strašidýlkům se moc v naší školce s dětmi líbilo a těší se na 
příští rok, až se budou moci za dětmi opět podívat.                                          

Paní učitelky ze Svatoňovic společně se strašidly

Podzimní vítr

Haló, tady brambůrek



Boxy jsou uzavřené, hlasy sečtené. Zákazníci 91 hypermarketů 
Albert po celé České republice měli možnost hlasovat pro-
střednictvím žetonků - Bertíků o projektech na podporu 
dětí ze sociálně znevýhodněného prostředí. Největší 
podporu nakupujících v Opavě získal projekt míst-
ního dětského domova Budišov nad Budišovkou.
O přízeň opavských zákazníků se utkaly projekty
Dětského domova v Budišově nad Budišovkou a or-
ganizace Eurotopia.cz. Vítězem se stal projekt budi-
šovského dětského domova, který tak získá od Nadační-
ho fondu Albert 55 tisíc korun na jeho realizaci. Druhý projekt 
pak obdrží 35 tisíc korun. 
„Kampaň Bertík pomáhá“ se setkala s velkým zájmem ze stra-

ny zákazníků, kterým moc děkujeme za podanou pomocnou 
ruku. Celkově vhodili nakupující po celé zemi do hlasova-

cích boxů přes půl milionu žetonů. Tato podpora nás 
velmi těší, protože svědčí o tom, že lidé nejsou lho-
stejní ke svému okolí a chtějí ho měnit k lepšímu,“ 
říká Petra Režná, programová manažerka Nadační-
ho fondu Albert.
Projekt je zaměřen na podporu vzdělávacích a so-

ciálních potřeb dětí z Dětského domova v Budišově 
nad Budišovkou. Důraz klade zejména na rozvoj spor-

tovního i jiného nadání u konkrétních dětí.
„Byli jsme velmi mile překvapeni výsledkem hlasování, proto-
že nejbližší prodejna je od našeho domova téměř 30 km daleko. 
Není pro nás jednoduché podporovat talentované děti, a proto 
jsme rádi za každou materiální i fi nanční pomoc.  Chtěli by-
chom všem hlasujícím poděkovat za podporu. Na našich webo-
vých stránkách může každý v příštím roce sledovat, jak se daří 
našim deseti malým fotbalistům, hudebně talentovaným dív-
kám v LŠU, začínajícím malým gymnastům  či dívce studující 
psychologii na univerzitě v Glasgow. Ještě jednou děkujeme 
za Vaši podporu,“ říká ředitelka dětského domova Naděžda “
Vondroušová.
Charitativní program „Bertík pomáhá“ letos přilákal ve 34 re-
gionech Česka na 120 lokálních organizací. Mezi přihláše-
nými byly dětské domovy i nejrůznější dobročinné institu-
ce. Zákazníci 91 hypermarketů Albert po celém Česku měli
možnost hlasovat od 21. září do 11. října. Za každý nákup nad 
200 korun obdrželi jeden žetonek, takzvaný Bertík. Jeho vhoze-
ním do připravených hlasovacích boxů pak nakupující dali hlas
jednomu ze dvou místních projektů. Nadační fond Albert cel-

kově rozdělí částku 
3 700 000 korun
Kampaň „Bertík po-
máhá 2017“ navazu-
je na oblíbený pro-
jekt „S Bertíkem za 
dětským úsměvem“, 
který slavil úspěch
v prodejnách Albert 
v letech 1999–2012 
a za tuto dobu pod-
pořil stovky cha-
ritativních projektů 
částkou převyšující
80 milionů korun. 
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Dětský domov Budišov nad Budišovkou 
vyhrál v hlasování Bertíků

Druhou listopadovou sobotu jsme se vydali na výlet do pře-
nádherného prostředí olomouckého Svatého kopečku. A že to 
nebyl výlet jen tak ledajaký. Byla to totiž výprava do psího 
útulku neziskové organizace Jezevčíci v nouzi z. s. A jak už 
z názvu vyplývá, na místě nás čekaly téměř dvě desítky jezev-
číků bez domova. S dětmi jsme v dětském domově uspořádali 
sbírku granulek, pamlsků a dalších věcí, které těmto opuštěným 
pejskům přijdou vhod – zapojily se jak děti samotné, které na-
koupily spoustu věcí ze svého kapesného, tak i tety a strejdo-

vé. Po příjezdu na místo jsme se seznámili s pejsky a poslechli 
si přednášku Mgr. Petry Smolkové, která nám pověděla vše 
o fungování útulku, o jednotlivých pejscích i o tom, jak se s ta-
kovou velikou smečkou žije. Po povídání přišla na řadu dlouhá 
vycházka s vybranými jezevčíky. Naučili jsme se, jak pejska 
správě vodit, vyzkoušeli jsme si pár povelů a rozdali spoustu 
piškotů. Domů jsme se vraceli zmrzlí, ale spokojení a přede-
vším s pocitem, že jsme dnes udělali dobrý skutek a pomohli 
tam, kde to bylo potřeba. Bc. Petra Šnirchová, vychovatelka

Návštěva jezevčího útulku
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Tento večer bývá slavnostní tečkou za celým ročníkem 
Talent La Sophia. 3. října jsme se  s vybranými dětmi vy-
pravili do Prahy na letos již VIII. ročník. Z našeho zaří-
zení měli to štěstí tři mladí fotbalisté, kteří se během roku 
zúčastnili táboru a které tento projekt podporuje v jejich 
talentu. Projekt Talent La Sophia je největším a stěžejním 
mezinárodním projektem obecně prospěšné společnosti 
La Sophia, který má svou tradici a velkou úspěšnost. Ze 
všech talentovaných fotbalistů z celé ČR dva naši chlap-
ci obsadili krásné 2. a 3. místo. Odnesli si nejen ocenění 
a spoustu krásných darů, ale také možnost zúčastnit se to-
hoto projektu i v příštím roce. Všichni  jsme si slavnostní 
večer moc užili a nejen děti se už teď těší na další spolu-
práci. Za DD Bc. Michaela Kneblíková

Náš dětský domov se začátkem roku zapojil do mikroprojektu 
jako partner polského dětského domova.
Společné setkávání započalo již v únoru 2016, kdy jsme navští-
vili Dětský domov v Kuźni Raciborskiej.  Zařízení nám bylo 
představeno paní ředitelkou a jejich zřizovatelem. V dubnu při-
jeli polští představitelé zase k nám do Budišova. Diskutovalo se 
o možnostech spolupráce v rámci Fondu mikroprojektů v Eu-
roregionu Silesia se snahou vytvořit společný projektový záměr, 
který bude zaměřen nejen na děti, ale i pedagogické pracovníky. 
Polskou stranou byl vybrán k realizaci vypracovaných záměrů 
rekreační objekt AQUABRAX Szymocice. Zde proběhlo setká-
ní pedagogů a postupně i všech dětí z obou dětských domovů. 
Pod názvem „Otwarte serce dzieciom“ je mnohé napovězeno. 
Našim, těžkým osudem „poznamenaným“ dětem, se snažíme 
pomoci různými metodami. V tomto případě měla pomoci me-
toda hipoterapie, která probíhá na koni se speciálním výcvikem 
pod vedením fyzioterapeuta či ergoterapeuta. Hipoterapie je fy-a
zioterapeutická metoda, která působí na klienta prostřednictvím 
pohybových impulzů, vznikajících při koňské chůzi. Přenosem 
impulzů přes koňský hřbet na klienta, který na koni sedí či zau-
jímá jinou, jeho možnostem odpovídající polohu (vleže na břiše, 
s oporou o předloktí atd.), dochází k oslovení centrálního nervo-
vého systému – mozku. Vše bylo o to snadnější, že většina dětí 
koně miluje a z jízdy mají velkou radost.
První setkání pedagogických pracovníků se uskutečnilo v září 
a jeho účelem byla zejména výměna vlastních zkušeností, in-
formací o systému péče o ohrožené děti v Polsku a Česku, roz-

dílech a podobnostech. K dispozici byla rovněž překladatelka, 
která občas vypomohla při složitějších tématech.
Pro děti byly připraveny 3 víkendové pobyty během října a po-
čátkem listopadu. Koncepce každého víkendu byla podobná 
a šlo zejména o setkání s polskými dětmi a jejich vzájemnou 
interakci. Děti se měly možnost seznámit teoreticky i praktic-
ky s chovem koní v místním jezdeckém klubu, individuálně 
se zúčastnit hipoterapie, zhlédnout parkurové skákání, projet 
se povozem. Ubytování bylo zajištěno v moderních chatkách 
přímo v areálu jezdeckého klubu, takže ke koním to měly 
děti opravdu blízko. Kromě přednášky o správné péči o koně 
a názorných ukázek si mohly osobně vyzkoušet hřebelcování, 
čištění kopyt, sedlání a následně samozřejmě jízdu v jízdárně. 

Galavečer La Sophia 2016

„Otwarte serce dzieciom“



Přiblížil se opět konec roku, a to je skvělá příležitost k malému
ohlédnutí za tím, co přinesl. Věřím, že i naše Středisko volné-
ho času se podílelo na tom, aby uplynulý rok nebyl nudným,
a že se některé z akcí, které jsme letos z našeho „košíku“ na-
bídli, staly přinejmenším hezkou vzpomínkou. Je velmi těžké
vybírat, ale snad tradičně Letnice nezklamaly, pomalu na pres-

tiži získává i Tajný závod. Bylo moc fajn se setkávat při tra-
dičních akcích, jakými byly Maškarní dovádění, Dětský den,
Kapřík, Vítání Martina nebo Budišovský Advent. Vedle toho 
bylo podniknuto pár „výprav“ (Legopark, Flora, Moravské pu-
tování, Vanoční Krakow, apod.) a také naše zájmové kroužky 
či letní tábory fungovaly v rámci podmínek velmi uspokojivě. 

Kulturní život v na-
šem městečku urči-
tě taky neskomíral. 
Celá řada zajíma-
vých hostů, kapel, 
zábavných večerů,
divadelních před-
stavení i fi lmů se
setkala s příznivou 
odezvou. 
V Muzeu břidlice 
jsme letos opět zlo-
mili rekord v počtu
návštěvníků, mož-
ná taky díky výbor-
né prezentaci Kra-
jiny břidlice a Bu-
dišova při otevírání
sezóny v Hradci. 
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Zajímavé bylo také povídání s trenérkou a dívkami z jezdecké-
ho klubu a jejich odpovědi na naše zvědavé otázky: jak dlouho
holky trénují, co je třeba udělat, aby se mohlo jezdit na závody,
co musí jezdec zvládnout, aby byl dobrým jezdcem apod. Dvě
děvčata z našeho dětského domova nakonec získala ocenění za
aktivitu během hipoterapie. 

Zbytek dne byl věnován společným hrám, při nichž se měly
děti možnost lépe vzájemně poznat. Jazyková bariéra sice byla
znát, ale i tak si děti všechny víkendové pobyty užily. Před od-
jezdem jsme využili možnosti navštívit také budovu partner-
ského polského dětského domova a děti si prohlédly, jak bydlí
a žijí jejich noví kamarádi.

Dne 16. 11. 2016 v 15:30 na Základní škole a gymnáziu ve Vít-
kově úspěšně proběhl další ročník soutěže Vítkovský Boyard 
pro žáky 9. ročníků z Vítkova a okolních škol.
Žáci během dvou hodin plnili po škole na 11 stanovištích sou-
těžní úkoly. Každý předmět zde měl svého zástupce. Soutěžící
zkoušeli odhalit zapeklité Fantomasovy hádanky, spojit známé
literární postavy, zdolat překážky, po sluchu zahrát úryvek pís-
ně, odtajnit řešení Logika, uhodnout zeměpisný test, okusili si
na vlastní kůži fyzikální zákony, podívali se na svět pod mikro-
skopem, zahráli si s anglickými slovíčky, zařadili památky do
uměleckých slohů a vyzkoušeli si chemické reakce.
Podstatou celého soutěžního odpoledne bylo úspěšně na sta-
novištích splnit úkoly, a získat tak potřebné indicie. Ty poté
dohromady vedly k vyluštění klíčového slova a otevření brány
s pokladem. Přestože se na první pohled indicie zdály jednodu-
ché, účastníkům přeci jen daly zabrat. Nicméně všichni nako-
nec poklad získali a odcházeli domů spokojeni.
Věříme, že stejný úspěch bude mít také soutěž O Kolumbo-
vo vejce, kde žáci 8. ročníků budou postupně muset rozluštit 
mapu, a dostat se z pomyslného Španělska do Ameriky, kde
na ně bude čekat poklad. Bude se konat 12. 4. 2017 od 15:30.

Pokud budete mít zájem se zúčastnit, potvrďte svou účast do
7. 4. 2017 na e-mail miroslav.bucanek@zsgvitkov.cz. Po do-
mluvě se mohou zúčastnit i žáci jiných ročníkůj ý .
Již teď se na další účastníky těšíme a věříme, že i oni si naše
soutěžní odpoledne užijí.

Mgr. Michaela Škrabalová, Mgr. Miroslav Bučánek

Proběhl další ročník soutěže Vítkovský Boyard

STŘEDISKO VOLNÉHO ČASU

Zavíráme oponu za rokem 2016…



Tohle všechno by ale nebylo vůbec možné uskutečnit bez na-
šich báječných spolupracovníků. Poděkování patří všem těm
skvělým lidičkám, kteří chtějí, a ZADARMO ve svém volném
čase pro život v našem městě pracují. Ať už jde o partu pořa-
datelů Letnic, skvěle fungující a spolupracující KRPŠ, děvčata 
s dílničkami Fosilek, dobrovolníci, někteří z místních podnika-
telů, nebo další a další… 
Jsme velmi rádi, že se nám pro činnost „Domečku“ podařilo 
opět získat pár sponzorů, kterým tímto velmi a ze srdce děku-
jeme (jejich loga můžete nalézt pod článkem).
A možná to největší poděkování patří vám. Vám všem, kteří 
na naše akce chodíte, a budeme moc rádi, když se budeme 
potkávat i v roce 2017. Vždyť někdy stačí jenom zatleskat 
a domů si odnesete třeba tu hezkou vzpomínku…

Josef Poljak
DĚKUJEME PARTNERŮM!!!
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Po roce se nám na první adventní neděli 27. listopadu na ná-
městí Republiky opět rozsvítily naše tři vánoční stromy! Od 
dětí ZŠ pod vedením paní učitelky Ivety Panáčkové jste mohli
vyslechnout vánoční koledy a říkadla, andělíčci obdarovávali
přítomné perníkovou rybičkou KRPŠ a několik slov k nadchá-
zejícímu vánočnímu období pronesli paní Jiřina Pecníková za
KRPŠ a pan R. D. Mgr. Jozef Kankara za místní farní úřad. 
Doufáme, že i letos Vám udělal radost živý Betlém s Ježíškem
v jesličkách a několik stánků s občerstvením, malými dáreč-
ky či pochutinami. Vánočními obrázky dětí ZŠ jsme vyzdobi-
li prostory kulturního domu a v dílničkách si děti mohly vyro-
bit medovou svíčku, přáníčko či vánoční ozdobu. Během svá-
tečního podvečeru jste mohli vyslechnout hned dva koncerty
– jeden v kostele Na-
nebevzetí Panny Ma-
rie, kde zpívali sólisté 
SD v Opavě, a druhý 
v naprosto zaplněném 
velkém sále KD. Zde 
zazněly známé písnič-
ky v podání Františka 
Nedvěda a jeho sku-
piny Tiebreak. Doufá-
me, že jsme malinko 
přispěli k navození 
vánoční atmosféry, 
a přejeme Vám všem 
krásný a klidný vánoč-
ní čas!

Kamila Kohoutková

Budišovský advent
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Městská knihovna 
v Budišově

nad Budišovkou
oznamuje,

že v době vánočních svátků 
je od 23. 12. 2016
do 30. 12. 2016 
UZAVŘENA!!!

Už více než rok uběhl od slavnostního zahájení provozu více-
účelové sportovní haly, na kterou většina občanů (a zejména 
dětí) našeho města tak dlouho čekala. Je ještě příliš brzy bilan-
covat, a tak mi dovolte alespoň seřadit informace o nabízených 
kapacitách a průběhu akcí za uplynulé období.
Jako u každého nového zařízení teprve vlastní provoz ukázal, 
jak se naplnily předpoklady a v čem má hala nedostatky. Takže 
jsme museli něco nainstalovat, něco vyměnit, něco dokoupit 
a něco dodělat. Zbývá dořešit kanalizaci ve spodních šatnách 
a chlazení vzduchu na sportovištích v letních měsících. To 
jsou naše hlavní úkoly pro rok 2017. Samozřejmě budeme stá-
le zdokonalovat naše webové stránky s doplňovaným online 
rozvrhem hodin jednotlivých sportovišť a umělé trávy a spous-
tou jiných užitečných informací. Pokud máte zájem, stačí jen 
napsat: sportovní hala Budišov nad Budišovkou a vítejte na 
našich stránkách.
Velmi příjemně mne překvapil zájem občanů našeho města 
o využití jednotlivých sportovišť. Samozřejmě, že k nám jezdí 
i sportovci z okolí (Vítkova, Dvorců, Moravského Berouna, 
Fulneku), ale jen sami „Budišováci“ naplní halu na 70 %. Nej-
využívanější jsou badmintonové kurty. Poměrně velký zájem 
(a to i diváků) vzbudilo pořádání turnajů v sálové kopané, bad-
mintonu, volejbale, nohejbale, basketbale atd. Snažíme se také 
vytvořit podmínky pro pořádání akcí registrovaných sportovců 
vyšších soutěží. Svá několikadenní soustředění měly v hale 
volejbalistky z Kylešovic nebo házenkáři ze Sokolnice (jižní 
Morava).

Myslím, že dostatečný prostor na sportovištích mají především 
děti. Základní i mateřská škola, mladí sportovci registrovaní ve 
Spartaku Budišov i ve Středisku volného času mají přednost při 
tvorbě rozvrhu hodin na sportovištích i při plánování turnajů. 
Jmenované organizace pomáhají i se sportovním vybavením, 
angažováním trenérů atd. Zkrátka a dobře – jako člen týmu pro-
vozovatele sportovní haly musím říci: Občanům našeho města 
nejsme lhostejní a za to bych Vám všem chtěl poděkovat.
Jsme tu pro Vás od pondělí do neděle od 8 do 22.

Užitková plocha sportovní haly:
- Plocha sportovišť – 1 029 m2, z toho

o 1x Házená - 40 x 20 m
o 1x Futsal - 40 x 20 m
o 1x Florbal - 40 x 20 m
o 1x Basketbal - 28 x 15 m
o 1x Tenis - 23,7 x 10, 97 m
o 2x Volejbal - 18 x 9 m
o 2x Nohejbal - 18 x 9 m
o 3x Badminton 13,4 x 6,1 m

- Tribuna - 123 m2 s kapacitou cca 100 osob
- Šatny a sociální zázemí - 200 m2, z toho

o 6 šaten pro 15-18 hráčů
o 1 šatna rozhodčích
o 1 šatna personálu

Aleš Horák
TeSport Budišov nad Budišovkou, s. r. o.

Společnost TeSport Budišov nad Budišovkou s. r. o. provozu-
je v našem městě také tepelné hospodářství. Jedná se o třináct 
kotelen vyhřívaných zemním plynem, které zásobují teplem po-
měrně významnou část pracovišť a bytů našich občanů. Bohužel 
jsou v souvislosti s odpojením některých odběratelů a plošným 
zateplením objektů stávající tepelné zdroje a soustavy předi-
menzované a průměrný věk technického vybavení těchto zaříze-
ní je cca patnáct let. Většina z nich vykazuje známky značného 
opotřebení a narůstá počet nutných oprav a servisních zásahů. 
Pro ilustraci uvádím přehled od června do listopadu.
 2. 6. 2016 - výměna vadného cirkulačního čerpadla B-8
 3. 6. 2016 - výměna vadné regulační jednotky hořáku B-5
 26. 7. 2016 - oprava kotle B-5

 3. 8. 2016 - výměna vadného zásobníku TUV za nový, vý-
měna nefunkčních pojistných ventilů v kotelně B-2

 10. 8. 2016 - výměna nefunkčních pojistných ventilů v ko-
telně B-5

 16. 8. 2016 - oprava v kotelně B-21, výměna kulových ven-
tilů

 21. 10. 2016 - měření neporušenosti izolace plynového po-
trubí v zemi v kotelnách B-4, B-8 a B-24

 28. 10. 2016 - montáž chybějících vodoměrů v kotelně 
B-21, vodoměr tech. voda a dopouštění a vodoměr pro pří-
pravu TUV

 8. 11. 2016 - výměna  vadného vodoměru v kotelně B-3
 11. 11. 2016 - výměna vadného vodoměru v kotelně B-2

TESPORT

Ve sportovní hale to žije

A jak se daří tepelnému hospodářství?
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13. 8. 2016: Tradiční hody v nedalekém Leskovci jsou spojeny 
s paralelním závodem dvojic. Na rychlé a umotané trati s ně-
kolika skoky si kluci zazávodili vyřazovacím způsobem. Zla-
tý věnec si odvezl Viťa Pražák a bronz Marek Grygar. Mladý 
Aleš Pražák se umístil v polovině závodního pole. Vydařenou 
akci sledovalo jako každým rokem spousta diváků.
Dalším prestižním závodem byla 28. 8. 2016 Zděchovská gra-
pa, která letos poprvé nebyla zařazena jako SMS Moravy, ale 
přesto její tradice postavila na start plné rošty ve všech kuba-
turách. Závod se jede v krásném valašském prostředí ve Zdě-
chovském sportovním areálu. Šest velkých kotlů guláše, různé
atrakce, ale hlavně motokros přilákal na 3500 diváků. Jezdci
z celé Moravy předváděli na náročném lyžařském svahu, kde
byla trať postavena, tvrdé souboje. Za AMK Budišov n. B. 
startovali Aleš a Víťa Pražákovi. Víťa 2x třetí a Aleš obsadil 
šesté místo v juniorech. Blahopřejeme.
Dalším velkým závodem pro Víťu Pražáka bylo 4. 9. 2016 
MMČR ve Vranově u Brna. Velká republika vždy postaví na 
start celou mortokrosovou špičku včetně zahraničních jezdců. 
To bylo také vidět ve Vranově. Vzorně připravená trať, nabrou-
šené skoky, super podívaná. Víťa neměl nejlepší starty, ale přes-
to vybojoval pěkné 12. místo. Těžký závod v silné konkurenci.
Erik Švidra jel 14. 8. 2016 MMSR ve Sverepci. Slovenské 
mistrovství se jede na těžkých přírodních tratích. Trať ve Sve-
repci se letos jela opačně a o to byla náročnější. Tradičně velká 
divácká kulisa, pěkné počasí a kluci předváděli tvrdé souboje. 
Erik v první jízdě 4. místo a ve druhé 6. příčka. Celkově 5. 
místo v mezinárodní konkurenci. Připsal si body do konečného
pořadí slovenského mistráku.
21. 8. 2016: SMS Moravy v Petrovicích u Karviné. Na přeboru
startovali Víťa a Erik. Vše připravené, nakropené. Dopolední 
tréninky v pohodě, ale kolem poledne se přihnala průtrž, vítr 

a bylo po závodě. Odjeté první blátivé extrémní jízdy a závod 
byl předčasně ukončen.
27. 8. 2016: Meteorit Cup v Opatově u Svitav. Připraveno na 
jedničku, rychlá a uskákaná trať. 190 jezdců. Erik kousek za 
stupínkem – 4. místo.
11. 9. 2016: MMSR Beckov. Další Slovenská republika na 
mistrovské trati. Rychlá a náročná. Nové proskakováky, dva, 
dva a dva dávaly zabrat všem. Erik si dokázal poradit a zajel 
celkové 9. bodované místo.
17. 9. 2016: SMS Moravy Dlouhá Loučka. Po několika ne-
podařených závodech ze strany pořadatelů se tentokrát vše 
odehrálo opačně. Trať vzorně upravená, nakropená, přivítala 
dopoledním sluníčkem přes stovku jezdců. Víťa Pražák ve 
veteránské kategorii zvítězil a zapsal si body do seriálu SMS. 
Erik po pádu v jedné ze zatáček dojel na 5. místě. Tak dopadly 
první jízdy. Odpolední předpověď nevypadala příznivě a také 
se vyplnila. Silná průtrž ponořila celou trať do jedné velké lou-

 16. 11. 2016 - nutná výměna rozvodů TUV v domě Na Síd-
lišti 715

 24. 11. 2016 - výměna vadného zásobníku TUV v kotelně 
B-7
Pozn.: TUV = teplá užitková voda

Chtěl bych všechny odběratele tepla ubezpečit, že budeme pra-
covat tak, aby se jich technické a provozní problémy dotýkaly 
co možná nejméně a že ve spolupráci s vedením města inten-

zivně hledáme koncepční a ekonomická řešení.
V případě zájmu rád zodpovím jakékoliv dotazy nebo pomohu, 
pokud vzniknou problémy s dodávkou tepla.
Partyzánská 229, Budišov n. B. (1. patro)
Hodiny pro veřejnost:
 Pondělí  9 - 11 hod.
 Středa  15 -17 hod.

Aleš Horák
TeSport Budišov nad Budišovkou, s. r. o.

ZÁJMOVÁ SDRUŽENÍ A SPORT

AMK – konec léta a podzim s motokrosem
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že a druhé jízdy byly zrušeny. Škoda, trať v Loučce je rychlá 
a náročná. Pamatuje mnoho velkých závodů a známá jména 
našich i zahraničních jezdců.
10. 9. 2016: Dvorce Enduro Cup seriál 2016, 40 dvojic. Za 
AMK Budišov n. B. startovali V. Pražák, M. Grygar, J. Hu-
deček, M. Horník, M. Panák, T. Sova.  Tři hodiny tvrdé jízdy 
v terénu, prachu a horku.
Umístění našich: Grygar M. 7. místo, Pražák V. 10. místo, Hu-
deček J a Horník M. 22. místo a Panák M. s Tomášem Sovou 
36. příčka.
Podzim bude ještě pro jezdce a týmy náročný. Čekají nás dva 
mistráky v Čechách, jeden na Slovensku, fi nále SMS Moravy 
v Mohelnici, enduro v Budišově n. B. a podzimní motokros na 
Liščí kotlině.
15. 10. 2016 fi nále SMS Moravy v Mohelnici. Erik se udržel na 
bodech a celkově v mistrovství Moravy 2016 obsadil 4. místo.
Večerní přejezd na Slovensko do Šenkvic, kde se jel poslední 
mistrák. Mezinárodní účast, Erik 6. místo a připsal si 30 bodů 
do celkové klasifi kace seriálu. Tam obsadil při neúčasti na jed-
nom závodě pěkné 8 místo.

V sobotu 22. 10. 2016 připravil AMK Budišov nad Budišov-
kou organizovaný trénink pro pozvané jezdce z Moravy. Sys-
tém vyřazovacích rozjížděk nabídl pěknou podívanou a pří-
jemné ukončení motokrosové sezóny 2016.
V neděli 23. 10. 2016 ještě čekal pořadatele připravit tříhodino-
vý závod dvojic v enduru a zakončení celého seriálu AZ Pneu 
pro rok 2016. Do Liščí kotliny si přijelo zazávodit 80 jezdců 
a ti sváděli tvrdé souboje na rychlé a náročné trati. Slavnostní 
vyhlášení a předáním pěkných pohárů a cen byla pro enduro 
jezdce letošní závodní sezóna ukončena.
Patří se poděkovat všem, kteří se podíleli na přípravě tratě 
a závodů v celé sezóně 2016.  Někdy to bylo opravdu těžké, 
ale technika Zdenka Foltýna a organizace Víti Pražáka ml. do-
kázala za pomoci ostatních kluků připravit vždy pěkné závody.
Od listopadu začíná zimní příprava, ke které budeme využívat 
i naši sportovní halu, a pokud budou příznivé podmínky, tak 
určitě lyže a běžky ve Ski areálu v H. Guntramovicích.
AMK touto cestou přeje všem klidné a pohodové Vánoce 
a nový rok 2017, aby byl úspěšný, bez nehod a hlavně ve zdra-
ví. Za AMK Milan Švidra

Kdo se rád bojí, dočkal se a v pátek 28. 10. mohl přijít na Stez-
ku plnou strašidel. Tuto, již tradiční akci pořádal opět Klub 
rodičů a přátel školy pro všechny děti, které mají rády lehké 
strašidelné mrazeníčko po těle a mají odvahu „pohledět stra-
šidlům do očí“ . Počasí nám moc nepřálo, protože těsně 
před začátkem akce začalo sice drobně, ale hustě pršet. Stezka 
již byla krásně nasvícená, ale v tu chvíli následovala rychlá 
akce znovuzapalování. Naštěstí se počasí jakž takž umoud-
řilo a déšť nakonec pomalu ustal, a tak mohli v tento páteční 
sychravý podvečer u vstupu na stezku přivítat všechny odváž-
livce Fantomas s mrtvolou, A že těch odvážných bylo! I přes 
nepřízeň počasí se sešlo pravdu opravdu hodně dětí. Nebojso-
vé byli na stezku posíláni postupně, a hned se jich ujali první 
mrtvoláci, aby je vyprovodili na trasu. Po chvíli už narazili na 
Krvelačného Vikinga a na tmavé cestičce je nedočkavě vyhlí-
žely mrtvé vdovy. Na cestě ve tmě řádili zombíci, a aby nikdo 
nešel z cesty, správný směr jim ukazovala smrtka. Ze tmy se 
ozývaly děsivé výkřiky čarodějnic, které nikoho nenechaly na 
pochybách, že jdou správným směrem. Po hrázi se důstojně 
procházela Bílá paní a zanedlouho už se mezi stromy rýsova-
lo divadlo čertice s ďábelskými loutkami. Tlupa smrťáků již 
měla pro kolemjdoucí připravené hroby, a to už se i plakalo. 
Ale jdeme dál…Krvavé sestřičky operovaly svou oběť, a pak 
již odvážlivci prošli těsně vedle doupěte vlkodlaka. Mihotavé 
světlo svíček je pak vedlo rovnou k Fredymu Krugerovi a ma-

niakům z Vřískotu. A to už si mohli všichni oddechnout, pro-
tože stezku zvládli. Na všechny odvážné děti ve fi nále čekali 
dva mniši, aby jim za statečnost předali zaslouženou sladkou 
odměnu. A pro všechny návštěvníky jsme pak měli otevřený 
stánek se strašidelným občerstvením, kde si mohli dospěláci 
dát upíří pochoutku či lak na rakve, dětí odvar z čarovných 
bylin a mlsouni nazdobenou rakvičku. Každý dětský účastník 
také dostal párek, který si mohl opéci u parádní vatry.
Moc děkujeme vám všem, kteří jste se i přes nepřízeň počasí 
přišli podívat, protože právě pro vás byla stezka přichystaná. 

Kdo se bojí, nesmí do parku!
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Po roce mohu opět s velkou radostí napsat, že náš kemp obhájil
titul Nejlepší malý kemp roku 2016. V Moravskoslezském 
kraji jsme si již zvykli, že jsme věčně druzí za Frenštátem. 
Do letošní ankety se aktivně zapojilo 142 kempů a rekreačních
středisek, celkem však mohlo být hodnoceno všech 1 630 čes-
kých a slovenských rekreačních areálů registrovaných na
stránkách dokempu.cz a rekreacni-strediska.cz. Hlasování pro-
bíhalo od 1. 6. do 15. 9. 2016 na portálech dokempu.cz a rekre-
acni-strediska.cz, ale také přímo v areálech, které se do ankety
zapojily. O letošních žebříčcích rozhodlo 11 523 hlasujících, 
kteří zaslali 12 818 platných hlasů. O výsledném pořadí roz-
hodly hlasy samotných hlasujících.

Nejlepší kemp roku 2016 v Moravskoslezském kraji
Autokemp Frenštát pod Radhoštěm
Autokemp Budišov nad Budišovkou
Liščí Mlýn
Nejlepší malý kemp roku 2016
Autokemp Budišov nad Budišovkou
V praxi to vypadá tak, že ti provozovatelé, co se chtějí do soutě-
že zapojit, vylepí plakáty ve svém areálu a informují návštěvníky 
o možnosti hlasování. Samotné hlasování a recenze (máme známku 
9,8 z 10) nám slouží jako zpětná vazba a můžeme se poučit z chyb.
Letošního umístění si vážíme o to více, že jsme návštěvníky ne-
upozorňovali na možnost hlasování, přes celou sezónu probíhala 
rekonstrukce hlavní komunikace do Oldřůvek, což bylo někdy 
nepříjemné pro hosty. Letošní návštěvnost byla dobrá, mnohdy 
se travnatá plocha o víkendech podobala stanovému městečku. 
Když nebyly volné chatky, tak přijeli rekreanti alespoň stanovat. 
Zde však platí staré pořekadlo: všeho moc škodí. Čím je více 
lidí, už je problém zajistit veškeré služby ve standartu, na který 
si již naši hosté zvykli. Jsme rádi, že cesta, kterou jsme se vydali 
- prakticky celodenní servis pro hosty, pořádek v areálu, každý 

Naše poděkování patří také našim příznivcům, kteří nám po-
máhali s přípravou i realizací akce, ať už fotbalistům z „béčka“ 
v čele s trenérem či šikovným slečnám, ale samozřejmě také 
našim drahým polovičkám . 
Velký díky patří rovněž týmu technických služeb za přípravu 
terénu, řeznictví Honzy Grygara za sponzorský dar a Jirkovi 
Lenartovi za přípravu dřeva a svící.
A všem frajírkům, kteří skopávali a rozšlapávali svíčky, by-
chom chtěli vzkázat, že by si zasloužili projít stezku ještě jed-

nou a hezky po tmě, aby si zkusili, jaké to je, když nevidí ani
na krok. Přesně tak to totiž vypadalo, když tito „borečci“ prošli
osvětlenou stezku a pak svíčky skopli a dokonce si počítali,
kdo má kolik zásahů. Moc dobře víme, o koho šlo, protože ve
tmě se všechno krásně rozléhá…
Co říci závěrem? Tuto akci máme i přes všechny nástrahy po-
časí a „frajírků“ moc rádi, a pokud se vám naše stezka líbila,
budeme se na vás těšit opět za rok. 

Za KRPŠ Ivana Tomandlová

Budišovský kemp patří k nejlepším!
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rok nějaké vylepšení, usměvavý a ochotný personál a dobré jíd-
lo, je ta správná cesta. Hosté se hodně vracejí, letos jsme měli
nezvykle mnoho návštěvníků z Čech. Lákadlem Budišovska je
jistě i krásná a mnohdy nedotknutá příroda. V tomto je odlehlost 
a „zapomenutost“ Budišova plusem.
Jak jsem již psala, každým rokem se snažíme něco vylepšit, mo-
dernizovat. O tom, že jsme vybudovali bazén pro ubytované, není
třeba až moc informovat, protože samotná stavba bazénu se „tě-
šila“ zájmu místních. Co je potřeba zmínit, že na stavbu fi nančně
nepřispěly ani Technické služby ani město. Vše šlo z mých úspor.
Krom toho, že chlapi z technických nám pomohli bazén složit 
z auta a dodali beton na plot. Nebyl by vůbec důvod o tom psát,
kdyby nebyl manžel na radnici. Na řeči, že se cpe jen do kempu,
odpovím – platím řádně nemalý nájem, který z větší části Tech-
nické služby investují zpět do areálu. Kemp se začal budovat před 
45 lety a je to na něm bohužel znát a investice jsou třeba. Jen na po-
platcích z ubytování jsem městu odvedla za posledních 16 let cca
450 tisíc korun. To se nebavím o tom, že turisté ve městě utrácejí
své peníze, nakupují, což je pro všechny podnikatele i město dobře.
Dík patří řediteli a pracovníkům Technických služeb za dobrou
spolupráci během celého roku. 
Před koncem roku bych chtěla tímto poděkovat místním obča-
nům za přízeň, že nás v hojném počtu navštěvují. Jsme za to rádi
a vážíme si toho. Přeji vám krásné prožití vánočních svátků a do
nového roku hlavně zdravíčko. Nám živnostníkům ještě přeji
hodně zákazníků, a aby nás neoznačovali za parazity a že „všeci
kradnú“. Marie Schrammová, provozovatelka autokempu

Rozloučení s létem se uskutečnilo 20. září 2016 v Klubu dů-
chodců na Pivovarské ulici. Opékání špekáčků a posezení při 
muzice bylo velice příjemné a milé. Na akci přišli občané 
a členové Klubu důchodců. Ke zpěvu nám hrál pan B. Pavelka, 
kterému tímto ještě jednou moc děkujeme.

Vedoucí Klubu důchodců 
V. Vymětalíková

Zájezd 30. září 2016 byl za poznáním blízkého okolí a zúčast-
nilo se jej 38 osob z Budišova n. B. Cílem cesty se stala Slez-
ská Harta a projížďka na loďce po přehradě. Krásné počasí 
a zajímavý výklad od průvodce nás velice potěšil. Akci jsme 

zakončili na chutném obědě ve Dvorcích. Zájezd se velmi líbil. 
A my jsme se s příjemným pocitem vraceli domů.

Vedoucí Klubu důchodců
V. Vymětalíková

Rozloučení s létem

Slezská Harta
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Všem našim členům a přátelům přejeme plno radostných
a úspěšných dnů v nadcházejícím roce a příjemné prožití svát-
ků vánočních.
Výbor základní organizace se těší na další spolupráci v roce 
2017. Zdeněk Indrák

24. prosince 2016 16.00 Staré Oldřůvky (dětská „půlnoční“)
 22.00 Budišov nad Budišovkou

25. prosince 2016 8.00 Guntramovice
 9.30 Budišov nad Budišovkou

26. prosince 2016 8.00 Guntramovice
 9.30 Budišov nad Budišovkou

31. prosince 2016 9.00 Svatoňovice
1. ledna 2017 8.00 Guntramovice

 9.30 Budišov nad Budišovkou

Vánoční zdravice Českého 
zahrádkářského svazu

Přehled vánočních 
bohoslužeb

Tak jako v jiných činnostech tak i v té střelecké s končí-
cím rokem vyvrcholily všechny klubové soutěže. V každé 
soutěži střelci získávají za umístění v tabulce body, které 
se sčítají, a po skončení sezóny po součtu všech bodů je vy-
hodnocen ten nejúspěšnější. Letos se na prvním místě umís-
til pan Stanislav Stuchlík ziskem 205 bodů, druhé místo 
obsadil pan Pavel Opletal st. ziskem 145 bodů a třetí místo 
pak ing. Martin Duroň ziskem 117 bodů. Celkem se soutěží 
zúčastnilo 29 střelců. Úplné výsledky naleznete na našich 
webových stránkách.
Naši střelci též zaznamenali několik dobrých výsledků 
i v soutěžích pořádaných na jiných střelnicích a také v sou-
těžích pro veřejnost. Střelecká celoroční soutěž SNIPER 
2016 Odry je velmi dobře obsazena zdatnými střelci z ši-
rokého okolí a právě na této dnes již prestižní soutěži se 
výrazně předvedli i naši střelci a to pan Stanislav Stuchlík 
nástřelem 2 565 bodů obsadil druhé místo - jen 22 bodů za 
vítězem, 10. místo ing. Walter Müller a na 14. místě ing. 
Martin Duroň.
30. 10. na soutěži Malorážka LR22 s puškohledem ko-
nané na naší střelnici dokázali naši střelci v konkurenci 
22 účastníku obsadit první tři místa a to v pořadí pan Sta-
nislav Stuchlík 1756 bodů, ing. Martin Duroň 1707 bodů 
a Walter Müller 1679 bodů.
5. 11. na mezinárodních závodech v Polsku obsadil pan Petr 
Bartošek v disciplíně SHARPS 50 třetí místo nástřelem 
89 bodů a v disciplíně Vetterlí páté místo nástřelem 91 bodů.
26. 11. 206 proběhne na naší střelnici poslední veřejná sou-
těž ve střelbě z perkusních předovek. Soutěží se na padesát 
metrů v libovolné poloze.
Na závěr přeji všem střelcům, jejich příznivcům a samo-
zřejmě i všem čtenářům zpravodaje hezké prožití vánočních 
svátku a šťastný Nový rok 2017.

Za AVZO p. s. Budišov nad Budišovkou Petr Bartošek

Naši střelci na soutěžích 
doma i v zahraničí

Podzimní psí kolotoč pokračuje, ale je to docela příjemné to-
čení, na nudu fakt nemáme čas. Skoro každý víkend se koná 
nějaká psí akce, ať už jsou to závody, výstava nebo zkoušky. 
Výstavy by šly, německý pinč Mařenka s Janou F. pravidelně 
sbírá nejlepší trofeje u nás i v blízkém zahraničí stylem „přišla 
jsem, zapózovala, zvítězila…“ Už se k ní přidala i výmarská 

ohařka Fiona s Alenou, která si střihla svou důležitou premiéru 
v Praze, a hnedle posbírala všechny tituly. No jo, jste krásné, 
holky. Všechny.
Podzimní zkoušky nebyly tak úspěšné jako ty jarní, ale co se 
dá dělat, pokaždé není posvícení. Největší úspěch si odnesla 
Brita s Olgou, do knížky paní rozhodčí zapsala FH2, což je 

Český chodský budišovský pes v Polsku

5
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předposlední nejvyšší stopařská zkouška.  Závody vždy na
přední místa nejsou, ale přesto se pár úspěchů podařilo. Ve
Veřovicích Niky s Petrem byla napoprvé poslušná na 5. místo
a Bond s Lenkou na konci 10metrové šňůry si jenom začu-
chal, protože si zranil tlapku. I když hopkal po třech, dokázal
nasát skvělých 94 b., pak ze závodu odstoupil. A víte, co nám
září na polici v klubovně? Pohár z trojích meziklubových zá-
vodů Otice-Vítkov-Budišov. Zjara se nám dost nedařilo, ale
v září jsme přece jen své soupeře v konečném součtu před-
stihli. V Oticích jsme se zúčastnili „staronového“ Branného

víceboje kynologů, Jarda s Bety se radoval z 2. místa a já si 
s Bondem vyběhala 3. místo. 
No a to Polsko? Tak nějak jsem se v půlce října octla v příhra-
ničním Pilszu na Mistrovství Polska IPO FH, což jsou stopař-
ské závody.  Poláci mají pro účast jiné podmínky než u nás, 
takže jsem si to mohla zkusit. Arri-chodský pes působila mezi
ovčáky a maliňáky jako exot. Ale v konkurenci deseti psů si ve
své kategorii FH1, kdy jen čtyři psi splnili bodový limit, vy-
čuchala 3. místo. Takže žádný exot, šikovná moje holka a s ní 
všichni její kámoši ze cvičáku! Mgr. Lenka Galová

OP muži
1. Hradec nad Moravicí 13 11 1 1 53:13 34 0 0
2. Budišov nad Bud. 13 9 1 3 40:19 28 0 0
3. Stěbořice 13 8 2 3 43:25 26 0 0
4. Malé Hoštice 13 8 2 3 34:26 26 0 0
5. Hlavnice 13 7 3 3 39:21 24 0 0
6. Hněvošice 13 7 1 5 35:34 22 0 0
7. Jakartovice 13 6 3 4 34:31 21 0 0
8. Vřesina 13 6 1 6 42:31 19 0 0
9. Litultovice 13 6 1 6 23:26 19 0 0
10. Slavia Opava 13 3 5 5 23:24 14 0 0
11. Kobeřice „B“ 13 4 0 9 23:38 12 0 0
12. Pustá Polom „B“ 13 2 2 9 12:33 8 0 0
13. Vávrovice 13 2 1 10 14:41 7 0 0
14. Bělá 13 0 1 12 13:66 1 0 0

OS muži
1. Dolní Životice 13 13 0 0 74:11 39 0 0
2. Holasovice 13 10 1 2 56:13 31 0 0
3. Slavkov „B“ 13 9 1 3 61:28 28 0 0
4. Štáblovice 13 8 1 4 44:27 25 0 0
5. Brumovice 13 7 1 5 40:38 22 0 0
6. Melč 13 5 3 5 29:35 18 0 0
7. Vávrovice „B“ 13 6 0 7 24:35 18 0 0
8. Budišov n/B „B“ 13 5 2 6 31:30 17 0 0
9. Radkov 13 5 1 7 30:42 16 0 0
10. Sosnová 13 4 2 7 23:45 14 0 0
11. Moravice 13 3 2 8 23:52 11 0 0
12. Svobodné Heřmanice 13 3 1 9 19:45 10 0 0
13. Deštné 13 2 2 9 18:42 8 0 0
14. Palhanec 13 2 1 10 22:51 7 0 0

KS starší žáci
1. Dolní Benešov 10 9 1 0 49:7 28 0 0
2. Raduň 10 8 1 1 25:6 25 0 0
3. Rýmařov 10 8 0 2 55:5 24 0 0
4. Vrbno 10 6 0 4 31:16 18 0 0
5. Kobeřice 10 5 0 5 34:11 15 0 0
6. Město Albrechtice 10 5 0 5 33:23 15 0 0
7. Slavia Opava 10 5 0 5 26:30 15 0 0
8. Vřesina 10 4 1 5 18:27 13 0 0
9. Vítkov 10 1 1 8 9:41 4 0 0
10. Břidličná 10 1 1 8 10:63 4 0 0
11. Budišov nad Bud. 10 0 1 9 10:71 1 0 0

KS mladší žáci
1. Rýmařov 10 9 1 0 81:13 28 0 0
2. Kobeřice 10 7 3 0 47:14 24 0 0
3. Budišov nad Bud. 10 7 2 1 47:19 23 0 0
4. Vrbno 10 7 1 2 54:34 22 0 0
5. Dolní Benešov 10 5 0 5 34:40 15 0 0
6. Vřesina 10 4 1 5 27:19 13 0 0
7. Břidličná 10 4 1 5 33:42 13 0 0
8. Město Albrechtice 10 3 0 7 27:43 9 0 0
9. Slavia Opava 10 2 1 7 24:44 7 0 0
10. Raduň 10 1 1 8 16:58 4 0 0
11. Vítkov 10 0 1 9 11:75 1 0 0

OS starší přípravka
1 Budišov nad Budišovkou 8 8 0 0 143:10 24
2 SFC Opava „B“ 9 8 0 1 155:26 24
3 Slavkov 9 7 0 2 62:59 21
4 Otice 9 5 0 4 77:58 15
5 Chvalíkovice 9 4 0 5 74:51 12
6 Březová 9 4 0 5 49:80 12
7 Pustá Polom 9 4 0 5 49:85 12
8 Vítkov 8 3 0 5 56:74 9
9 Hradec nad Moravicí 9 1 0 8 51:142 3
10 Skřipov 9 0 0 9 12:143 0

OS mladší přípravka
1 Stěbořice 7 7 0 0 61:25 21
2 Slavkov 7 5 0 2 86:33 15
3 Hradec nad Moravicí 7 5 0 2 62:36 15
4 Kylešovice 7 4 0 3 56:32 12
5 Raduň 5 2 0 3 18:43 6
6 Pustá Polom 6 2 0 4 31:70 6
7 Budišov nad Budišovkou 6 1 0 5 33:59 3
8 Slavia Opava „B“ 7 0 0 7 11:60 0

Vážení sportovní příznivci, blíží se nám konec roku 2016, a to
je prostor pro bilancování. V tomto roce bych rád vyzdvihl
především oslavy 70 let od založení naší TJ a účast naší starší
přípravky v celostátním fi nále EON CUPU. 
Máme odehraný podzim soutěžního ročníku 2016/2017. Níže
jsou uvedeny tabulky našich jednotlivých týmů. Touto cestou
bych rád poděkoval všem trenérům, vedoucím a funkcionářům
za jejich obětavou práci pro náš oddíl a zároveň popřál nejen
jim, ale i všem občanům našeho města před blížícím se kon-
cem roku do toho nového vše nejlepší. 
Nakonec bych rád pozval všechny naše příznivce na náš tra-
diční ples, který se uskuteční 17. 2. 2017 ve 20.00 v kulturním
domě. Za TJ Spartak předseda Bc. Libor Fluss

TJ SPARTAK
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Krajská soutěž „C“ MKŠS – výsledky Pogo Budišov „A“
1. kolo Pogo Budišov „A“ – TJ Ludgeřovice 4,5-3,5
2. kolo TJ Lokomotiva Krnov – Pogo Budišov „A“ 3,5-4,5
3. kolo Pogo Budišov „A“ – ŠKTP Hrabyně 2,5-5,5
4. kolo TJ Velká Polom – Pogo Budišov „A“ 3-5

Okresní soutěž Opava – výsledky Pogo Budišov „B“
1. kolo ŠK TJ Dolní Benešov „E“ – Pogo Budišov „B“– 2,5-2,5
2. kolo volno -
3. kolo Pogo Budišov „B“ – ŠK 1935 Bolatice 2,5-2,5
4. kolo TJ Sokol Kobeřice „B“ – Pogo Budišov „B“– 2-3

Tabulka KS „C“ MKŠS po 4. kole
poř. družstvo # + = - body skóre partie

1 ŠK TJ Dolní Benešov B 4 3 0 1 9 17 8
2 ŠK Pogo Budišov nad Budišovkou 4 3 0 1 9 16,5 9
3 ŠK Orel Opava A 4 2 1 1 7 18 13
4 ŠKTP Hrabyně 3 2 1 0 7 14,5 11
5 TJ Ludgeřovice 4 2 0 2 6 17 10
6 Slezan Opava C 3 2 0 1 6 15 11
7 ŠO TJ Velká Polom 3 1 1 1 4 12 5
8 SK Kravaře 4 1 0 3 3 15 11
9 TJ Lokomotiva Krnov 4 1 0 3 3 14 7
10 SK Jiskra Rýmařov 4 0 2 2 2 13 7
11 ŠK Orel Opava B 3 0 1 2 1 8 4

Tabulka OS Opava po 4. kole
poř. družstvo # + = - body skóre partie

1 TJ Sokol Kobeřice A 4 3 1 0 10 15,5 13
2 ŠK 1935 Bolatice 3 2 1 0 7 10 8
3 SK Kravaře C 4 2 0 2 6 9 5
4 ŠK TJ Dolní Benešov E 4 1 2 1 5 10 7
5 ŠO TJ Hradec nad Moravicí 3 1 2 0 5 9 6
6 ŠK Pogo Budišov nad Budišovkou B 3 1 2 0 5 8 7
7 ŠK U Lípy Malé Hoštice B 4 1 1 2 4 8 5
8 ŠO TJ Velká Polom C 3 0 1 2 1 4,5 3
9 TJ Sokol Kobeřice B 4 0 0 4 0 6 3

Úspěšný vstup Pogo Budišov
do sezony!

Šachový klub Pogo Budišov slaví úspěšný 
vstup do soutěžního ročníku 2016/2017.
„A“ družstvo odehrálo čtyři utkání, ze 
kterých vydolovalo výborných 9 zápaso-
vých bodů. V 1. kole jsme v repríze zápasu 
z posledního kola minulé sezony po dra-
matickém průběhu porazili nejtěsnějším 
rozdílem celek z Ludgeřovic. 2. kolo jsme 
odehráli v Krnově, a ačkoliv jsme v zápase 
rozhodně nebyli favority, tak jsme podali 
výborný týmový výkon, výsledkem čehož 
byla opět nejtěsnější výhra! V dalším kole 
v Hrabyni ovšem přišla první porážka, nic-
méně kůži jsme nedali lacino a chvílemi to 
vypadalo, že bychom mohli pomýšlet i na 
zisk nějakého toho bodíku. V posledním 
zápase před koncem roku jsme zavítali do 
Velké Polomi. V utkání jsme podali jeden 
z nejlepších výkonů poslední doby, proto-
že žádný z našich hráčů neprohrál, a když 
dva naši borci zvítězili s bílými fi gurka-
mi, byla na světě výhra 5-3! Zisk 9 bodů 
znamená, že po 4. kole se nacházíme na 
fantastickém 2. místě tabulky! Soutěž pro 
nás pokračuje po Novém roce dalšími šesti 
zápasy, ve kterých se pokusíme navázat na 
dosavadní dobré výkony.
„B“ družstvo dosud odehrálo tři zápasy. 
V prvních dvou utkáních v Dolním Bene-
šově a s Bolaticemi si hráči naší rezervy 
vedli dobře, neboť oba zápasy byly roze-
hrány na vítězství. Nakonec obě utkání po 
drobných zaváháních našich borců skon-
čily remízami. Ve 3. kole se nám povedl 
husarský kousek. Do Kobeřic z různých 
důvodů odjeli jen tři stateční místo stan-
dardních pěti hráčů. Hned ze startu jsme 
tedy prohrávali 0-2. Super výkon všech tří 
našich borců nakonec znamenal tři výhry 
a celkové vítězství 3-2! To se jen tak nevi-
dí. Béčko do konce roku čeká ještě jedno 
utkání a soutěž dohraje čtyřmi zápasy po 
Novém roce.

A protože již dlouho nebyl žádný vtipný 
diagram, připravil jsem si pro Vás jednu 
ukázku z praktické partie letošní sezony. 
Diagram by se dal nazvat: „Co lze ještě 
nevyhrát“. A hádáte správně, na pranýři 
byl opět autor tohoto článku, který nejenže 
vítězný postup ve víru boje za šachovnicí 
nenašel, ale navíc v dalším průběhu par-
tie učinil tak velkou chybu, že ještě pro-
hrál…Šachová partie je krutá věc a chyby 
se neodpouští, bez ohledu na to, že člověk 
předtím hrál 4 hodiny dobře a dosáhl vy-
hraného postavení.

Šachový koutek

Za ŠK Pogo Budišov
Slavomír Jaššo

Černý na tahu vyhraje

Řešení: černý se nesmí bát ztráty
jezdce a zahrát Df4! Tím hrozí ša-
chovat Vg2 a po jediném Kf1 by
přišlo Dxf3 mat - bílý tedy jezdce na
f7 dámou brát nemůže. Jediná mož-
nost bílého, jak zabránit matu je tah
Vf1, nicméně po tomto tahu černý
zahraje Jd6 a hrozbě Ve8 s chyce-
ním dámy již nejde zabránit – černý
vyhraje.
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Gretzu a z Maďarska dosídlil s rodinou Vilém Šislér. Z míst-
ních obyvatel zde zůstalo pět rodin smíšeného manželství 
dvou  Josefů Vlčkových, Františka Schramma, Karla Vlčka 
a vdova po zemřelém Josefu Heinzovi. Poslední místní oby-
vatel byl obecní policajt Josef Vachan. 
Guntramovice a Budišov byly součástí okresu Moravský Be-
roun, kde byly osídlencům vystavovány jednotlivé příděly 
a dekrety o vlastnictví půdy podepsány prezidentem Bene-
šem a ministrem zemědělství Ďurišem. Nejbližší zdravotní 
zařízení pro místní byla nemocnice ve Dvorcích a pro mnohé 
místní zde bylo také místo narození. V červnu 1946 byl nově 
založen sbor dobrovolných hasičů, který navázal na činnost 
původních hasičů a již v červenci prodělal křest ohněm při 
hašení požáru lesa u Lobníku. Starostou hasičů byl zvolen 
pan Josef Štoudek, velitelem František Pešák starší a truba-
čem Václav Zatloukal. Prvním starostou obce Guntramovic 
byl sedlák pan Josef Podsedník a úřadoval s obecní radou na 
obecním úřadě č. p. 10, kde byla také umístěna první knihov-
na, telefonní hovorna a obecní rozhlas. Během roku 1946 
noví obyvatelé ještě hospodařili na polích společně s původ-
ním německým obyvatelstvem. Při žních se již používaly prv-

Ve čtvrtek 17. 11. 2016 se v Budišově n. B. uskutečnil již 
10. ročník tarokového turnaje, kterého se zúčastnilo 24 hráčů 
ze širokého okolí. Díky sponzorům Linaset, a. s., MÚ, SVČ, 
Kloboucké lesní společnosti, Granitolu Mor. Beroun, míst-
ní Pálenici, hostinci „Na konírně“ a nadšencům z Budišova 
mohli obdržet všichni zúčastnění drobné věcné ceny. 
Vítězem se stal Petr Okřina ze Světlé Hory, 2. místo obsadil 
místní organizátor Antonín Janalík a 3. byl Stanislav Spáčil 
z Krnova. Organizátoři děkují touto cestou všem sponzorům 
i hráčům této královské hry. Již dnes se všichni zúčastnění 
těší do Budišova n. B. na další ročník turnaje. Nakonec ještě 
výzva. Hodláme uspořádat kurz karetní hry taroků. Kdo by 
měl zájem naučit se této hře, která procvičuje logické myšle-
ní, ať se přihlásí u pana Antonína Janalíka, který podá další 
informace.

Budišovský trul

Letos tomu bylo již 70 let, a stále ještě toto kulaté výročí 
trvá, od příchodu našich dědů a pradědů, totiž nového oby-
vatelstva do obce Guntramovic, Budišova, Podlesí, Oldřůvek 
apod. Pokusíme se nyní nahlédnout kukátkem do přelomo-
vého roku 1946, kdy pro mnohé zdejší české rodiny začínalo 
něco nového, došlo totiž k opuštění jejich původních rodo-
vých míst, stěhování do neznáma a téměř půlroční soužití 
s původním německým obyvatelstvem, které teprve během 
roku 1946 bylo postupně z Guntramovic vysídlováno v sed-
mi transportech do Německa.
Situace byla stejná i v Budišově a okolních obcích. Od jara 
roku 1946 přichází na jednotlivé grunty a chalupy do obce 
Guntramovic rodiny drobných rolníků a bezzemků z celé 
Moravy. Samosprávu obce tehdy řídil tzv. komisař Anto-
nín Komárek, který uměl německy, což bylo nezbytné pro 
jednání s odcházejícími Němci, zajišťoval také různé práce 
a obecní záležitosti. V horní části obce Dolních Guntramovic 
se usadily rody z Hané a to Jana Dokoupila, Metoděje Baři-
ny, Aloise Valenty, Jaroslava Krečmera, Květoslava Lenocha, 
Josefa Zatloukala, Antonína Pavlíka, Josefa Barboříka, Jose-
fa Kašpárka, Františka Němečka, Pankráce Opustila a  Jo-
sefa Pavlíka. V dolní části obce se usadily rody z moravské 
části Vysočiny a to Františka Juračky, Štěpána Halvy, Josefa 
Štoudka, Emila Palatky, Josefa Podsedníka a Františka Mi-
náře. Z Valašska přichází rody Antonína a Ladislava Baroše, 
Aloise Macháče, Františka Bortla a Roberta Juřínka. Z Jižní 
Moravy rody Aloise Daníčka a Ludvíka Lekeše. Ze Sloven-
ska přichází rody Martina Srnánka, Emila Rovňaníka, Štefa-
na Mazáka, Rudolfa Tománka a Jozefa Chudého. Na rychtě 
se usadil Alois Král z Mníšku pod Brdy a na hájovně hajný 
Bohumil Pavlásek. V Horních Guntramovicíh  se usadily 
rody z Hané a to Františka Pešáka, Vladimíra Holíčka, Josefa 
Dudy, Josefa Doležala, Josefa Peprníčka, Josefa Hradila, Ja-
roslava Lupíka, Matěje Ševčíka a Jana Veselého. Ze Sloven-
ska přišly do obce rody Michala Janošíka, Jozefa Valčuhy, 
Antona Majtána, Jana Kupči, Ignáce Lutišana a Filipa a An-
tonína Melicharika. Jako reemigranti z dalekého Rumunska 
přišly rody Pavla a Eduarda Stašáka, Jána Bršťáka a Dimitra 

ZAJÍMAVOSTI ZE SOUČASNOSTI A HISTORIE

Guntramovické kukátko - nahlédnutí do roku 1946

Starosta obce Guntramovic Josef Podsedník s prvními místní-St t b G t i J f P d d ík í i í t í
mi odvedenci.
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ní samovazy obilí tažené koňmi, které práce značně urychlily. 
Běhen toho období již docházelo k transportům německých
obyvatel. Transportů bylo sedm a to: první transport v červ-
nu do německého okresu Landsberk, v červenci druhý a třetí
transport do něm. okresů Augsburg a Frankenberg, v srpnu
čtvrtý transport do něm. okresu Geisen, v září pátý transport 
do něm. okresu Karlsruhe a v říjnu poslední šestý a sedmý
transport do německých okresů Schwab. Gmünd a Rheingau.
Celkem bylo vysídleno 369 německých obyvatel a s posled-
ním transportem odjíždí také německý kněz P. Wilhelm Quirin.
Po odchodu tohoto kněze se zde ustavuje česká farnost  při 
kostele Sv. Jakuba staršího, ale od této doby již nebyla zdejší 
fara nikdy obydlena knězem a guntramovickou farnost spra-
vuje kněz z Budišova. Prvním knězem byl v roce 1946 P. Ja-
roslav Franc  a ten zde dojížděl sloužit bohoslužby každých 
14 dnů. Guntramovice spolu s Budišovem zůstaly jedinou 
zachovalou farností z okolních obcí. V měsíci červenci téhož 
roku na svátek Sv. Anny putovali poslední ještě nevysídlení
guntramovští němečtí obyvatelé na pouť do Staré Vody, ale 
již v září se na základě rozhodnutí z vyšších míst (minister-
stvo obrany) pozastavují opravy válkou poškozeného staro-
vodského kostela a kláštera s tím, že bude zřízen vojenský 
prostor Libavá. Tímto rozhodnutím tak paradoxně dochází  
k situaci, kdy také české obyvatelstvo, sotva usazené v okol-
ních obcích (např. v obci Velká Střelná) musí balit kufry 
a spolu s Němci se musí znovu stěhovat. Do Guntramovic 
tak přichází další obyvatelstvo, a to rodiny Sekerků, Machá-
čů a Daníčků a ti právě z obce Veká Střelná. S podzimem se 
začalo vyučovat v místní dvojtřídní škole. V přízemí školy 
byla tělocvična, kde se hrávalo divadlo a byl zde i dětský útu-
lek a později školka. Prvními guntramovickými učiteli byli 
Josef Vlasák, František Jiříček a Zdenka Josefíková. Z vy-
právění učitele pana Jiříčka si vzpomínám, jak rád hrával 
při hodinách náboženství na harmonium ve zdejší škole. Pan 
učitel Jiříček byl také varhaníkem v místním kostele a kos-
tele v Budišově. Pomalu se již blížil konec roku 1946 a naši
předkové se chystali prožít první vánoce  v novém domově. 
A znovu se mi vybavuje vzpomínka pana učitel Jiříčka na to, 
jak denně hrával po celý adventní čas řádovým sestřičkám 
v Budišově na ranních rorátních mších. O vánocích toho roku 

zazněla v budišovském kostele Rybova Česká Mše vánoční 
a koledy v provedení malého orchestru a místního pěvecké-
ho sboru. Zimy ve čtyřicátých a padesátých letech byly vel-
ké a mrazivé a sedláci z Guntramovic a okolních obcí se tak 
sjížděli na půlnoční mši do Budišova na saních. Zvoněním 
rolniček na saních a opravdovou Ladovskou zimou končím 
nahlédnutí kukátkem do roku 1946.
Prameny: zápisky Václava Zatloukala - kronikáře obce Gun-
tramovice, dobové materiály a vzpomínky pamětníků.     

Ještě několik kulatých výročí obce Guntramovic v roce 
2016:
1736 - 280 let od vystavění kostela Sv. Jakuba staršího
1866 - 150 let od ubytování kompanie prušáků po bitvě 
u Hradce Králové (ubytováno 200 vojáků + 4 důstojníci po 
obci, zavlekli zde choleru)
1916 - 100 let od odebrání tří kusů původních zvonů Wolf-
ganga Strauba  z místního kostela pro vojenské účely 
1936 - 80 let od úmrtí rodáka Eduarda Seidlera, generála ná-
mořního dělostřelectva
1936 - 80 let od významné událost pro obyvatele obce - elek-
trifi kace obce
1946 - 70 let od vysídlení původního obyvatelstva a příchod 
nových českých osídlenců, založení českého sboru dobrovol-
ných hasičů       

Zapsal Ladislav Zatloukal - kronikář Guntramovic

Pohled na Guntramovice v roce 1937.P hl d G t i 1937
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Mezi nejpříjemnější stránky činnosti Městského úřadu v Budišově
nad Budišovkou patří bezesporu uvítání nově narozených dětí a na-
šich spoluobčánků do života;  to poslední se uskutečnilo formou malé
slavnosti v obřadní síni městského úřadu v sobotu dne 05. 11. 2016.
Zástupkyně města slavnostně přivítaly osm nových občánků - čtyři
chlapečky a čtyři děvčátka za účasti jejich rodičů a ostatních členů
jejich rodin.  
Součástí vítání bylo také vystoupení dětí z místní mateřské školy, kte-
ré pod vedením svých učitelek všem zúčastněným představily krátké

pásmo milých písniček, básniček a říkanek.
Jména přivítaných nových občánků byla zapsána do Pamětní knihy 
města Budišova nad Budišovkou a k jejich jménům se podepsali i je-
jich rodiče. V upomínku na tento den obdrželi rodiče pro svá děťátka 
dárky, maminky pak jako poděkování kytičku.  
Věříme, že si každý z rodičů i ostatních přítomných uchová na toto 
sobotní setkání příjemné vzpomínky, které si budou moci připome-
nout i prostřednictvím fotografi í pořízených z celé slavnosti a ulože-
ných na DVD nosiči.  Ing.  Miluše Večerková, matrika

SPOLEČENSKÁ RUBRIKA

Vítání občánků
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